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P R O T O K Ó Ł  NR XXXIX/17 

XXXIX Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 28 grudnia  2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 900 otworzył XXXIX sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 

3. Sołtysów Gminy Żnin,  
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4. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

5. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

6. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

7. Pozostałe osoby obecne na sali, 

8. Prasę lokalną, 

9. Radio Żnin.  

 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXIX sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Następnie zapytał czy są pytania do porządku obrad. 

Następnie poinformował, że Pan Burmistrz złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 13 

tj. projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Żnin na 

pokrycie kosztów instalacji proekologicznych systemów grzewczych i procedowanie tego 

punktu w terminie późniejszym tj. miesiącu styczniu. 

Wobec tego poddał pod głosowanie ww. wniosku. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

Rada jednogłośnie zdjęła z porządku obrad pkt dotyczący projektu uchwały w sprawie 

zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy Żnin na pokrycie kosztów instalacji 

proekologicznych systemów grzewczych. 

 

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że przed sesją otrzymał wniosek od Klubu 

Radnych „Forum Samorządowe „Pałuki” o wprowadzenie do porządku obrad punktu 

dotyczącego podjęcia apelu w sprawie utrzymania jednomandatowych okręgów wyborczych 

w wyborach do rad gmin niebędących miastami na prawach powiatu. 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 
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Rada wprowadziła do porządku obrad projekt apelu w sprawie utrzymania 

jednomandatowych okręgów wyborczych w wyborach do rad gmin niebędących 

miastami na prawach powiatu jako pkt 16 porządku obrad. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 
oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

5. Interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin  na 2018 rok. 
 
a) przedstawienie przez Burmistrza Żnina projektu uchwały budżetowej wraz  
z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej, 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie  
uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF, 
c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały  
budżetowej,  
d) dyskusja,  
e) głosowanie nad poprawkami do projektu,  
f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej. 
 
 
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Żnin na lata 2018-2030. 
 
 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin. 
 9. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 
rok. 
 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w 
budżecie Gminy Żnin na 2017 rok, które nie wygasają z upływem roku  budżetowego 
ze względu na niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 2017 roku oraz 
określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego  w tym 
wykazie. 
 11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego 
i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 
i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 
 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu, 
których przedmiotem są te same lokale użytkowe, położone w Żninie przy ul. 
Potockiego. 
 13. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Miast Polskich. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miejskiej w Żninie 
na 2018 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2018 rok stałych Komisji 
Rady Miejskiej w Żninie. 

16.  Podjęcie apelu w sprawie utrzymania jednomandatowych okręgów wyborczych 
w wyborach do rad gmin niebędących miastami na prawach powiatu. 
 
 
 

17. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

18. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie. 

 
 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad  poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXXVIII sesja odbyła się w 

dniu 1 grudnia  2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera  45 stron i  25 załączników.  Z treścią 

protokołu zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym 

proponuję, aby Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 

protokołu z XXXVIII  sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół  z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

AD PKT 4 – Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym 

oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Burmistrz Robert Luchowski - przedstawił sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. 

 

AD PKT 5 - Interpelacje Radnych 
 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o składanie interpelacji.  

Radna Maria Błońska -  w związku z nowelą ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i odprowadzaniu ścieków złożyła następujące zapytania: 
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1. Jaki jest harmonogram wdrożenia taryf za wodę w gminie Żnin według nowych zasad 

na najbliższe trzy lata? Czy obecne taryfy obowiązują do 30 kwietnia 2018 roku, czy 

krócej, a może dłużej? 

2.  Czy przeprowadzono symulację porównawczą porównując taryfy projektowane 

według nowych zasad z taryfami uwzględnionymi w studium wykonalności 

zamierzenia opracowanego dla potrzeb finansowania inwestycji WiK w Żninie o 

wartości ponad 40 mln zł z dofinansowaniem z programu operacyjnego 

„Infrastruktura i Środowisko” w wysokości 22 mln zł i zaciągnięciem pożyczki przez 

spółkę w wysokości 12 mln zł przy niewielkim udziale środków własnych.  

3. Na jakiej podstawie odbywa się potrącanie zryczałtowanej diety niektórym sołtysom 

gminy Żnin? Obecnie wysokość diety wynosi 350 zł miesięcznie. 

Radny Idzi Mądry - poinformował, że w dniu 11 grudnia 2017 r. złożył do Burmistrza Żnina 

trzy wnioski, na które nie otrzymał odpowiedzi. Stąd też ponawia te wnioski w formie 

interpelacji. Dotyczą następujących spraw: 

1. Przedłożenia planu finansowego wydziału Promocji i Rozwoju Gminy Urzędu 

Miejskiego w Żninie na 2018 rok z wyszczególnieniem poszczególnych zadań i kwot.    

Ponadto zwrócił się z prośbą o przedstawienie wykazu i kosztów szkoleń i delegacji 

za 2017 rok Dyrektora Wydziału Promocji i Rozwoju Gminy Urzędu Miejskiego w 

Żninie oraz pracowników tego wydziału. 

2. Prośba o przedstawienie informacji na temat wykorzystania i przeznaczenia środków 

finansowych Centrum Organizacji Pozarządowych w Żninie, w związku z przyjętą 

rezygnacją Pana Zenona Flejtera zatrudnionego na stanowisku koordynatora Centrum 

Organizacji Pozarządowych w Żninie. 

Jednocześnie poprosił  o przedstawienie wykazu kosztów szkoleń i delegacji 

poniesionych w 2017 roku w Centrum Organizacji Pozarządowych w Żninie. 

3. Prośba o przedłożenie informacji na temat kosztów zakupu ozdoby świątecznej tj. 

kolejki, która jest usytuowana na rynku w Żninie jak również kosztów  pozostałych 

ozdób świątecznych.  

Dodał, że na powyższe wnioski otrzymał odpowiedź od Burmistrza Żnina, w której 

poproszono o wskazanie podstaw  wniesienia przedmiotowych wniosków oraz 

podstaw żądania udzielenia odpowiedzi.  

W związku z powyższym poinformował, że zgodnie z art. 61 Konstytucji RP   obywatel 

ma prawo do uzyskiwania informacji o działalności organów władzy publicznej oraz 

osób pełniących funkcje publiczne. Prawo to obejmuje również uzyskiwanie 
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informacji o działalności organów samorządu gospodarczego i zawodowego, a także 

innych osób oraz jednostek organizacyjnych w zakresie, w jakim wykonują one 

zadania władzy publicznej i gospodarują mieniem komunalnym lub majątkiem Skarbu 

Państwa. 

Ponadto dodał, że zgodnie z art. 1 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej  każda informacja o sprawach publicznych stanowi informację 

publiczną w rozumieniu ustawy i podlega udostępnieniu na zasadach i w trybie  

określonych w niniejszej ustawie. 

Z kolei w myśl art. 2 ww. ustawy każdemu przysługuje, z zastrzeżeniem art. 5, prawo 

dostępu do  informacji publicznej, zwane dalej „prawem do informacji publicznej”. Od 

osoby wykonującej prawo do informacji publicznej nie wolno żądać  wykazania 

interesu prawnego lub faktycznego. 

Więcej interpelacji nie zgłoszono. 

 

AD PKT 6 – Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Żnin  na 2018 rok. 

 

a) przedstawienie przez Burmistrza Ż nina projektu uchwały budz etowej wraz 
z uzasadnieniem; uzasadnienie składane jest w formie ustnej 

 
Przewodniczący Grzegorz Koziełek - poprosił o przedstawienie projektu uchwały 

budz etowej wraz z uzasadnieniem przez Burmistrza. 

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, z e prace nad projektem budżetu Gminy Żnin 

na 2018 rok trwały w ustawowym terminie, jak również projekt w ustawowym terminie został 

przedstawiony Wysokiej Radzie. Zauważył, że na posiedzeniach Komisji  radni zwracali uwagę 

na pewne możliwości, rozwiązania. I tak jak to było w poprzednich latach po dogłębnej analizie 

projektu budżetu, który został złożony Wysokiej Radzie wcześniej, wnioskował o przyjęcie 

autopoprawek.  

Następnie przedstawił podstawowe wielkos ci projektu budz etu na 2018 po 

autopoprawkach: 

1.Dochody z budz etu ogo łem 93 219 906,91 zł, w tym: 

- dochody biez ące 89 242 832,00 zł, 

- dochody majątkowe 3 977 074,91 zł 

2. Wydatki budz etu ogo łem 107 737 504,21 zł, w tym: 

- wydatki biez ące 87 408 832,00 zł, 
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- wydatki majątkowe 20 328 672,21 

3.Przychody budz etu ogo łem – 15 955 225,30 zł, w tym: 

- przychody z sprzedaz y innych papiero w wartos ciowych 15 955 225,30 zł, 

4.Rozchody budz etu ogo łem – bez zmian 1 437 628,00 zł, w tym:  

- planowane spłaty kredyto w 1 325 788,00 zł, 

- planowane spłaty poz yczek 111 840,00 zł. 

5.Planowany deficyt budz etu 14 517 597,30 zł. 

Żwro cił uwagę, z e w trakcie prac podczas komisji radni zwracali uwagę na obniz enie 

deficytu oraz na ograniczenie wydatko w biez ących, co tez  zostało zrobione. 

Żmiany w planie budz etu dotyczą następujących działo w klasyfikacji budz etowej w 

zakresie podatku od nieruchomos ci, rolnego oraz od s rodko w transportu. 

1.W zakresie dochodów bieżących: 

1.Podatek rolny 

- 756/75615/0320 zmniejszono dochody z tytułu wpływo w z podatku rolnego od oso b 

prawnych o kwotę 5 922,00 zł, 

- 756/75616/0320 zmniejszono dochody z tytułu wpływo w z podatku rolnego od oso b 

fizycznych o kwotę 23 157,00 zł. 

Podkres lił, z e Rada Miejska przyjęła uchwałę o s redniej cenie z yta, kto ra została obniz ona 

do kwoty 51,50 zł za 1 dt z kwoty 52,00 zł za 1 dt 

2.Podatek od nieruchomos ci 

- 756/75615/0310 zmniejszono dochody z tytułu wpływo w z podatku od nieruchomos ci 

od oso b prawnych o kwotę 62 000,00 zł, 

- 756/75616/0310 zmniejszono dochody z tytułu wpływo w z podatku od nieruchomos ci 

od oso b fizycznych o kwotę 37 700,00 zł. 

Poinformował, że również przyjęto chwałą stawki z roku bieżącego powiększone o wskaźnik 

1,3%. Wskaźnik wzrostu cen towarów i usług w wysokości przyjętej w założeniach do ustawy 

budżetowej na 2018 rok tj. 2,3% 

3.Podatek od środków transportowych 

- 756/75615/0340 zwiększono dochody z tytułu wpływów z podatku od środków 

transportowych od osób prawnych o kwotę 565,00 zł, 

- 756/75616/0340 zwiększono dochody z tytułu wpływów z podatku od środków 

transportowych od osób fizycznych o kwotę 7 475,00 zł. 

Również tu przyjęto uchwałą stawki na poziomie roku bieżącego powiększone o wskaźnik 
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1,3%. Powtórzył, że wskaźnik wzrostu cen towarów i usług w wysokości przyjętej 

w założeniach do ustawy budżetowej na 2018 rok wynosi 2,3% 

4.Podatek leśny 

Powyższa zmiana wynika z ogłoszenia średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według 

średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2017 r. 

Komunikatem Prezesa GUS z dnia 20.10.2017 r. 

5.Na podstawie promesy udzielenia dotacji z WFOŚ i GW w Toruniu na przedsięwzięcie pn. 

„Demontaż, transport i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z obiektów 

budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych przez nawałnicę w sierpniu 2017 roku na terenie 

Gminy Żnin” z dnia 29.11.2017 r. w kwocie 365 874,00 zł wprowadzono ww. środki do planu 

dochodów na 2018 rok- 900/90078/2460. 

Podkreślił, że jest to zmiana, która została wprowadzona już po posiedzeniach odbytych 

komisji.  

2.W zakresie dochodów majątkowych: 

- 700/70005/6290 zmniejszono o kwotę 254 000,00 zł środki na dofinansowanie inwestycji pn. 

„Budowa budynku komunalnego w Żninie obręb Murczyn na dz. nr 42/80,42/86” z uwagi na 

urealnienie wydatków majątkowych na to zadanie w 2018 roku i zapisy umowy 

o dofinansowanie przedsięwzięcia z Banku Gospodarstwa Krajowego oraz urealnienie 

w wykazie przedsięwzięć Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żnin limitów 

zobowiązań na realizację przedsięwzięcia w latach 2018-2019. Tym samym kwota 

planowanych dochodów majątkowych w 2019 roku z tego źródła uległa zwiększeniu o 254 

000,00 zł zachowując kwotę dofinansowania przedsięwzięcia w latach 2018-2019 łącznie 1 206 

584,00 zł. 

Był to jeden z postulatów jakie Wysoka Rada wnosiła podczas posiedzeń komisji o obniżenie 

wydatków na 2018 rok w tym dziale. 

-900/90001/6257 zmniejszono o kwotę 1 930 694,00 zł środki z tytułu dotacji celowej w ramach 

PROW na lata 2014-2020 na dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w Bożejewicach” z uwagi na rezygnację z realizacji przedsięwzięcia- zgodnie 

z wnioskami Rady Miejskiej w Żninie. 

 

IV. Zmiany w planie wydatków budżetu dotyczą następujących działów klasyfikacji 

budżetowej: 

1.W zakresie wydatków bieżących: 

- 750/75023 dokonano zmniejszenia planu finansowego Urzędu Miejskiego w Żninie o łączną 
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kwotę 126 800,00 zł, 

-750/75075 dokonano zmniejszenia wydatków na zadania realizowane w ramach promocji 

jednostek samorządu terytorialnego o łączną kwotę 30 000,00 zł 

-750/75085 dokonano zmniejszenia planu finansowego jednostki budżetowej Samorządowe 

Centrum Usług Wspólnych o łączną kwotę 84 011,00 zł, 

-758/75818 dokonano zwiększenia kwoty rezerwy celowej z przeznaczeniem na zadania 

realizowane przez podmioty niezaliczone do sektora finansów publicznych o kwotę 50 000,00 

zł, do kwoty łącznie 80 000,00 zł, z uwagi na fakt, iż organizacje pozarządowe i stowarzyszenia 

z terenu gminy Żnin ubiegają się o środki z Lokalnej Grupy Działania „Pałuki-Wspólna 

Sprawa” na dofinansowanie przedsięwzięć skierowanych do lokalnej społeczności i tym 

samym zwracają się do gminy o dofinansowanie na zabezpieczenie wkładu własnego lub 

udzielenie pożyczki na wydatki związane z projektem, które następnie podlegają refundacji. 

Przypomniał to co już mówił na komisjach, że nie wiąże się to z żadnym dodatkowym 

dochodem z tytułu oprocentowania. 

Dokonano również innych zmniejszeń wydatków bieżących na łączną kwotę 325 000,00 zł. 

Również w tych wydatkach znalazła się już wspomniana informacja: 

-900/90078/4300 – dokonano zwiększenia wydatków na podstawie promesy udzielenia dotacji 

z WFOŚ i GW w Toruniu na przedsięwzięcie pn. „Demontaż, transport i unieszkodliwianie 

wyrobów zawierających azbest z obiektów budowlanych zniszczonych lub uszkodzonych 

przez nawałnicę w sierpniu 2017 roku na terenie Gminy Żnin” w kwocie 365 874,00 zł 

2.W zakresie wydatków majątkowych: 

- 600/60014/6300 wprowadzono do realizacji zadanie -Dotacja celowa na pomoc finansową 

dla Powiatu Żnińskiego na dofinansowanie zadania pn."Przebudowa drogi powiatowej nr 2338 

C 

Żnin-Gąsawa-Ryszewo Etap II: przebudowa drogi powiatowej nr 2338C Żnin-Gąsawa-

Ryszewo w m. Żnin ( ul. Gnieźnieńska wraz z ciągiem pieszym kierując się w stronę Gąsawy 

strona prawa)” – 403 905,83 zł, 

-600/60014/6300 wprowadzono do realizacji zadanie- Dotacja celowa na pomoc finansową dla 

Powiatu Żnińskiego na dofinansowanie zadania pn. "Budowa chodnika w ciągu drogi 

powiatowej nr 2337C Żnin-Jadowniki-Szczepanowo” – 104 500,00 zł, inwestycja dotyczy 

chodnika w Kierzkowie. 

Zatrzymał się nad tymi  zadaniami i przypomniał, że do Starosty Żnińskiego zostało złożone 

pismo 15.11.br. w którym Gmina Żnin deklaruje współfinansowanie 6 inwestycji. 

W późniejszym okresie również drogą mailową przekazano wolę współpracy przy budowie 
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chodnika w miejscowości Redczyce. Te dwa zadania o których wspomniał na początku zostały 

wpisane do projektu budżetu na 2018. Zwrócił również uwagę na dwa przedsięwzięcia 

zadeklarowane do współfinansowania. Jednym z nich jest „ Budowa chodnika w miejscowości 

Dochanowo wraz z odwodnieniem”, gdzie zacytował informację od Starosty Żnińskiego  

„W odniesieniu do budowy chodnika w miejscowości Dochanowo informuję, iż w pierwszym 

kwartale 2018 Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie opracuje we własnym zakresie dokumentację 

projektową wraz z kosztorysem inwestorskim i dopiero po jej sporządzeniu i zapoznaniem się z 

szacunkowym kosztem budowy chodnika zostanie podjęta decyzja co do realizacji tej inwestycji” 

W jego przekonaniu było to pewne zielone światło na realizację tego przedsięwzięcia w roku 

2018. Uzależnione jest to pojawienia się dodatkowych środków podczas realizacji budżetu. 

Drugim zadaniem na które zwrócił uwagę dotyczyło „ Przebudowy drogi powiatowej nr 

2324 C wraz z zatoką autobusową w miejscowości Bożejewice”. Zacytował  

„ Informuję, iż w pierwszym kwartale 2018 Zarząd Dróg Powiatowych w Żninie opracuje we 

własnym zakresie dokumentację projektową wraz z kosztorysem inwestorskim, która będzie 

dotyczyć budowy chodnika oraz pasa postojowego. Dopiero po jej sporządzeniu i zapoznaniu  

się z szacunkowym kosztem budowy chodnika zostanie podjęta decyzja co do realizacji tej 

inwestycji”. 

Zwrócił również uwagę z pozostałych zadań na „Przebudowę drogi powiatowej nr 2304 C 

Słabomierz-Żnin w miejscowości Sulinowo wraz z odwodnieniem”. Zakres tej zadania 

obejmuje o nazwach wymienionych wcześniej według planu. Całkowity koszt zadania wynosi 

– 1 427 345,28 zł Zacytował odpowiedź Starosty Żnińskiego  

„Ponieważ w trakcie wykonywania dokumentacji okazało się, że nie jest uregulowany stan 

prawny działki w pasie drogowym, realizacja tego zadania będzie możliwa dopiero po dokonaniu 

podziałów geodezyjnych oraz wykupie działek pod planowaną inwestycję. O tym fakcie została 

poinformowana była pani Sołtys Sołectwa Sulinowo, informacja została przekazana 

mieszkańcom na zebraniu wiejskim.” 

Ostaniem zadaniem o jakim mówił w kontekście współpracy z Powiatem było przebudowa 

drogi nr 2311 w miejscowości Jaroszewo. Wyjaśnił, że chodziło o położenie dywanu na drodze 

przy której wcześniej był położony chodnik. 

 Zacytował „Propozycja wspólnej realizacji zadania dotyczącej przebudowy drogi… będzie 

zasadne po wybudowaniu węzłów Żnin Północ-Żnin Zachód na drodze ekspresowej S5. Aktualnie 

wykorzystywana jest do celów budowy i uległa by znacznemu zniszczeniu. W związku z 

powyższym na przedmiotowej drodze będą wykonywane jedynie remonty cząstkowe o czym 

został poinformowany Sołtys miejscowości Jaroszewo”. 
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Skomentował współpracę Gminy Żnin z Powiatem. Nie podzielał poglądu, że to łut szczęścia, 

iż te inwestycje wspólnie są realizowane. Przypomniał, że na posiedzeniach komisji 

podkreśliła, że zarządcą na wspomnianych drogach jest Powiat Żniński. W interesie Powiatu 

Żnińskiego jest zaspokajać potrzeby mieszkańców w tym zakresie czyli remontować drogi, 

budować chodniki. Dobrą wolą gminy jest współfinansować te inwestycje jednak jest to  

zadanie własne Powiatu. Inicjatorem działań jest Powiat, który reprezentuje Starosta.  W 

przypadku składania wnioski do gminy to w miarę posiadanych możliwości finansowych są 

one rozpatrywane pozytywnie lub negatywnie. Zauważył, że bez wsparcia gmin z powiatu 

żnińskiego, bazując tylko na przykładzie Gminy Żnin, to  taka liczba inwestycji, jeżeli chodzi 

o wspólne działanie nie byłaby realizowana. Przyczyna jest prosta – ograniczone możliwości 

finansowe zarówno jednego jak i drugiego samorządu. Był zadowolony z dobrze układającej 

się współpracy i miał nadzieję, że to nie ulegnie zmianie. 

- 600/60016/6050 wprowadzenie do realizacji następujących zadań: 

- Budowa chodnika przy drodze gminnej nr 130252C w miejscowości Sarbinowo – 

45 000,00 zł, 

- Budowa chodnika przy ul. Bł. Marii Karłowskiej w Żninie – 40 000,00 zł 

- Budowa wiaty przystankowej w miejscowości Wilczkowo – 6 500,00 zł, 

- Opracowanie dokumentacji projektowej na realizację zadania pn. "Budowa ulicy Bocznej 

w Żninie" – 50 000,00 zł, 

-Opracowanie dokumentacji projektowej na realizację zadania pn."Rozbudowa ulicy 

Przemysłowej w Żninie wraz z odwodnieniem i ciągiem pieszo-rowerowym" – 50 000,00 

zł, 

- Przebudowa ciągu komunikacyjnego między ulicami Orzeszkowej i Żeglarskiej w Żninie 

– 55 000,00 zł, 

-Przebudowa ciągu komunikacyjnego wraz zatoką autobusową w miejscowości 

Brzyskorzystewko – 120 000,00 zł, 

- Przebudowa drogi gminnej nr 130223C Kaczkowo-Uścikowo - etap I – 225 000,00 zł, 

- Przebudowa drogi nr 130209C w miejscowości Białożewin – 190 000,00 zł, 

- Przebudowa drogi nr 130219C-A w miejscowości Wenecja – 60 000,00 zł, 

- Przebudowa drogi wewnętrznej przy budynku wielorodzinnym przy ul. Tysiąclecia 2 

w Żninie – 80 000,00 zł, 

- Przebudowa Placu Zamkowego w Żninie - etap I – 110 000,00 zł, 

- Przebudowa ulicy 700-lecia w Żninie - etap I – 1 000 000,00 zł, 

-700/70005/6050 - Budowa budynku komunalnego w miejscowości Żnin obręb Murczyn na 
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dz. nr 42/80,42/86 dokonano zmniejszenia planowanych wydatków w roku 2018 o kwotę 

626 000,00 zł oraz dokonano zmian w wielkościach limitów zobowiązań na realizację 

przedsięwzięcia w latach 2018-2019 przyjętych w wieloletniej prognozie finansowej na 

podstawie wniosków komisji Rady Miejskiej w Żninie opiniujących projekt budżetu na 2018 

r. 

-754/75412/6050 wprowadzono do realizacji zadanie pn. Opracowanie dokumentacji 

projektowej na realizację zadania pn. "Budowa strażnicy OSP Brzyskorzystewko wraz z 

zapleczem socjalnym w miejscowości Brzyskorzystewko" – 50 000,00 zł, 

-801/80101/6050 wprowadzono do realizacji zadanie pn. Opracowanie dokumentacji 

projektowej na realizację zadania pn. "Przebudowa nawierzchni w sali gimnastycznej w 

Szkole Podstawowej nr 5 w Żninie wraz z podbudową" – 50 000,00 zł, 

-900/90001/6057,6059 – Budowa kanalizacji sanitarnej w Bożejewicach – dokonano 

zmniejszenia wydatków o łączną kwotę 3 881 071,00 zł z uwagi na rezygnację z realizacji 

zadania na podstawie wniosków komisji Rady Miejskiej w Żninie opiniujących projekt 

budżetu na 2018 r. 

- 900/90015/6050 wprowadzenie do realizacji następujących zadań: 

- Budowa punktu świetlnego przy drodze nr 2309C Murczyn-Murczynek – 14 000,00 zł, 

-Budowa punktu świetlnego przy drodze nr 2337C Murczyn-Jadowniki Rycerskie – 

15 000,00 zł, 

-Budowa punktu świetlnego przy drodze nr 2308C Wilczkowo-Dobrylewo – 12 000,00 zł, 

-Budowa punktu świetlnego w miejscowości Wilczkowo – 15 000,00 zł, 

- 926/92695/6050 wprowadzono do realizacji zadanie pn. Budowa placu zabaw nad Jeziorem 

Żnińskim Małym -działka nr 849/5 – 40 000,00 zł. 

Do przedstawionych autopoprawek odniósł się do posiedzeń Rady Miejskiej pojawił się 

wniosek radnego Jerzego Kowalskiego dotyczącego ciągu komunikacyjnego między ul. 

Kl. Janickiego a ul. Wilczkowską. Po konsultacjach zadanie zostało zabezpieczone częściowo 

w budżecie Rady Osiedla nr 1 i zostanie zrealizowane z wydatków remontowych w ramach 

wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i Inwestycji dlatego, że nie jest to zadanie 

inwestycyjne. Przedstawił również dwa wnioski złożone przez radnego Włodzimierza 

Oźminkowskiego. Pierwszy dotyczy punktu świetlnego w Wawrzynkach oraz utwardzenia 

części drogi pry tzw. Pałacu w miejscowości Murczynek. Są to zadania remontowe, które będą  

realizowane z wydatków remontowych w ramach wydziału Infrastruktury, Gospodarki 

Przestrzennej i Inwestycji. 

Przypomniał raz jeszcze, że w projekcie budżetu tworzy się łączną kwotę dochodów na 2018 
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rok w kwocie 93 219 906,91 zł, a łączna kwota wydatków 107 737 504,21 zł. Wydatki bieżące 

to  wynoszą 87 408 832,00 zł i jak już w autopoprawce podał jest to obniżenie o 149 937,00 zł., 

a wydatki majątkowe 20 328 672,21 zł. 

Na wstępie przeszedł do wydatków majątkowych. Największymi inwestycjami jakie będą 

towarzyszyły w roku 2018 i kolejnych latach, to wieloletnia inwestycja, do której w tej 

kadencji również została dołożona cegiełka, mianowicie budowa drogi ekspresowej S5. W 

kolejnych kadencjach samorządu gminnego ta inwestycja zostanie zrealizowana.  

Drugą ważną inwestycją, która już została rozpoczęta w tym roku, która budzi określone 

emocje i niepokoje mieszkańców ze względu na tempo jej realizacji jest przebudowa drogi 

wojewódzkiej nr 251. Przypomniał, że Gmina Żnin nie jest inwestorem a jedynie podmiotem 

współfinansującym to przedsięwzięcie, a konferencja dotycząca szczegółów związanych z 

postępami prac odbędzie się w dniu jutrzejszym o godz. 1200. Będzie w niej uczestniczył 

przedstawiciel Zarządu Dróg Wojewódzkich oraz firmy, która to przedsięwzięcie realizuje. Ta 

inwestycja to ciekawy, odważny projekt, dobry dla gminy, ale jak przy tak dużych 

inwestycjach bywa oczekiwana jest cierpliwość. Miał nadzieje, że do prac związanych z ul. 

Dworcową wreszcie dojdzie. Nie chciał wyręczać inwestora i wszystkie informację będzie 

można uzyskać na konferencji. 

Przypominał wspomniany chodnika w miejscowości Kierzkowo, po czym skupił się na innych 

przedsięwzięciach: 

- W  roku 2018 nastąpi II etap „Przebudowa ulicy Kopernika wraz z parkingami".  

- "Przebudowa ciągu komunikacyjnego na odcinku między ulicą Dąbrowskiego i Szpitalną 

wraz z miejscami postojowymi"-etap I. To kolejne przedsięwzięcie, które budzi wiele 

kontrowersji, dotyczy miejsc postojowych przed poradniami przy szpitalu. Wyjaśnił, że 

chodzi o wąski pas, przesmyk między ul. Szpitalną a ul. Dąbrowskiego, który aktualnie 

zastawiony jest samochodami, przez co utrudniony jest wjazd oraz wyjazd, poza tym jest tam 

również blok mieszkalny. Sprawa ta wymaga uporządkowania i to gmina chce zrobić. 

- W roku 2018 powraca temat ul. Wrzosowej. Chciał uspokoić mieszkańców tej ulicy, co 

prawda inwestycja pojawia się po raz kolejny, w kolejnym roku do realizacji, jednak musi się 

tam pojawić sprawa odwodnienia. Nie wyobrażał sobie aby zbudować drogę a za chwile 

mieszkańcy przyjdą z pytaniami dlaczego do ich posesji wlewa się woda. W tej sytuacji 

sprawa odwodnienia jest sprawą skomplikowaną ale ma nadzieję, że te prace ruszą. Prosił o 

cierpliwość ponieważ wydaję się, że problem udało się rozwiązać. 

- Będzie kontunuowania współpraca z Spółdzielnią Mieszkaniową Na Wzgórzu w 

miejscowości Brzyskorzystewko przy inwestycji związanej z przebudową drogi wewnętrznej, 
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zlokalizowanej przy blokach. Przy okazji podziękował Zarządowi Spółdzielni za współpracę.  

-  ”Rozbudowa parkingu pomiędzy blokami przy ul. Kopernika 2 i ul. Tysiąclecia 1 w Żninie”. 

-  „Budowa chodnika przy drodze gminnej nr 130252C w miejscowości Sarbinowo”. 

- Przyznał, że miał nieco inne plany ale wierzy w mądrość radnych, którzy znają lepiej swój 

teren, potrzeby mieszkańców przy  opracowaniu dokumentacji projektowej, jak wcześnie 

było mówione przy autopoprawkach na realizację zadania pn. "Budowa ulicy Bocznej w 

Żninie”. Zauważył, że pamięta ale ul. Gorska, która też wymaga natychmiastowej interwencji, 

będzie musiała poczekać na rzecz ul. Bocznej. Uzasadnił, to faktem, że ul. Boczna wpina się w 

ul. Pałucką i przez to część dotyczącą Osiedla Górskiego będzie załatwiona.  

- Jak informował w autopoprawkach rozpoczęte jest  opracowanie dokumentacji projektowej 

na realizację zadania pn."Rozbudowa ulicy Przemysłowej w Żninie wraz z odwodnieniem i 

ciągiem pieszo-rowerowym". Liczy na włączenie się do tej inwestycji lokalnych 

przedsiębiorców, z racji tego, że jest to ulica przy wjeździe do miasta Żnina, są tam 

skoncentrowani zakłady pracy, które dają zatrudnienie mieszkańcom, a droga ta wymaga 

interwencji zwłaszcza w okresie jesiennym  i wiosennym, kiedy jest zalewana. Dzięki 

interwencji i wspólnemu działaniu z radnym Andrzejem Kurkiem problem mieszkańców 

ul. Orzeszkowej i Żeglarskiej, który od lat był ich zmorom poprzez zalewany to w wyniku 

budowy ciągu komunikacyjnego zostanie rozwiązany. 

Rozpoczną się zadania tj.  

- „Przebudowa ciągu komunikacyjnego wraz zatoką autobusową w miejscowości 

Brzyskorzystewko”,  

-  „Przebudowa drogi gminnej nr 130223C Kaczkowo-Uścikowo - etap I”,  

- „Przebudowa drogi nr 130209C w miejscowości Białożewin”, 

- „Przebudowa drogi wewnętrznej przy budynku wielorodzinnym przy ul. Tysiąclecia 2 w 

Żninie”. 

- „ Przebudowa Placu Zamkowego w Żninie - etap I”. Inwestycja ta otworzy przebudowę 

całego placu. Była przeprowadzona wizja lokalna z radnym Markiem Zielińskim i w 

porozumieniu z kupcami, od których pobierane są opłaty, gdyż warunki handlowe też 

wymagają zachowania pewnych standardów. Znajduje się tam nieszczęsny róg, przy wejściu 

po lewej stronie, gdzie praca przez wiele godzin w pozycji stojącej jest uciążliwa, w związku 

z tym od tego miejsca rozpocznie się przebudowa. 

- „Przebudowa ulicy 700-lecia w Żninie - etap I”. Przypomniał,  że Gmina Żnin dwukrotnie 

składała wniosek o dofinansowanie tej inwestycji. Niestety po przejściu oceny formalnej i 

merytorycznej dwukrotnie zabrakła pieniędzy. Nie ma z czego dołożyć pewnych rozwiązań, 
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aby ta punktacja gminy wzrosła. Zgodnie z wcześniejszymi deklaracjami, jest propozycja w 

budżecie aby przystępować do etapowej przebudowy tej ulicy. Podkreślił, że projekt jest 

gotowy i dość śmiały, z ciągami pieszo-rowerowymi. Etap I od mostu do kościoła św. Floriana 

realizowany będzie w 2018. Zwrócił uwagę, że prace na ul. 700-lecia są uzależnione od prac 

na drodze wojewódzkiej nr 251. We wcześniejszej koncepcji podjęta została decyzja po 

przeprowadzeniu stosownych badań o zamknięci tej drogi, ze względu na jej stan techniczny. 

W momencie zamknięcia ul. Dworcowej, bardzo uciążliwy stałby fakt dowozu i odwozu  

uczniów do Szkoły Podstawowej nr 1, i w związku z tym ta drogą zostanie włączona dla 

autobusów dowożących dzieci, tak aby dzieci mogły być z jednej strony dowiezione a z drugiej 

od ul. Sądowej odwożone. Plan przewiduję stopniowe przesuwanie się prac w kierunku ronda. 

- „Przebudowa drogi gminnej Jaroszewo-Brzyskorzystew Etap III” – miał nadzieję, że to 

zadanie w 2018 zostanie zakończone. 

-  Kontynuacja zadania  „Remont i przebudowa ciągów pieszych wraz z budową elementów 

małej architektury nad Jeziorem Żnińskim Małym”. Zaprosił wszystkich, którzy jeszcze tam 

nie byli, gdyż to miejsce staję się urokliwą, dobrą wizytówką miasta. 

- Kontynuacja zadania  „Budowa budynku komunalnego w miejscowości Żnin obręb 

Murczyn”. Poinformował, że przygotowany został plan budowy do zagospodarowania dla 

4 bloków komunalnych. Z wszyscy wiedzą z doniesień, został podpisany list intencyjny 

w ramach „Mieszkanie+”, i to pomoże etapami likwidować największy problem dla Gminy 

Żnin. 

- Dwie drużyny z OSP Bożejewic i Dochanowa otrzymają dofinansowanie do zakupu 

samochodu, 

- W Brzyskorzystewku opracowanie dokumentacji projektowej na budowy strażnicy OSP, 

- W tym roku wybudowany został parking przy Szkole Podstawowej nr 5, która w skutek 

reformy przekształciła się Publicznego Gimnazjum nr 1, wymagało to dużych nakładów 

finansowych aby zapewnić bezpieczny dowóz najmłodszym dzieci. Zauważył, że kwestie 

parkingu przed budynkiem głównym zostały odłożone na przyszłość. Przez radnego 

Sławomira Kujawę została zgłoszona potrzeba zmiany nawierzchni w Sali gimnastycznej, 

która szkodzi zdrowiu ludzi. 

- Kontynuacja „Modernizacja Przedszkola Miejskiego Nr 1 przy ulicy Browarowej”. 

Zauważył, że ta modernizacja rodziła się w bólach, trwała i trwała ale się zakończyła. 

Podkreślił, że na pewno dużą uciążliwością jest dobre zorganizowanie tam prac, dlatego że 

jest rok szkolny, a na modernizację mamy zaledwie 2 miesięcy. Niestety zakres prac jakie 

zostały odkryte wewnątrz przekroczył wszelkie oczekiwania i stąd przesunięcia w czasie tej 
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inwestycji. Podziękował za cierpliwość, mimo że był czas, w którym było bardzo gorąco i było 

dużo niepokojów, ale dzisiaj ci którzy posyłają dzieci, odbierają wnuki powinni ze zmian być 

zadowoleni. 

- W roku 2018 będzie realizowana również „Termomodernizacja budynku B Przedszkola 

Miejskiego Nr 2”, przy dofinansowaniu ze środków wewnętrznych. 

- Zatrzymał się przy dość nowatorskich przedsięwzięciach czyli „Budowa lokalnego systemu 

oczyszczania ścieków w miejscowości Sulinowo Bekanówka”. Zadanie inwestycyjne 

wyczekiwane przez mieszkańców przez lata. Patrząc prosto w oczy radnemu Adamowi 

Kowalewskiemu było warto wyjechać i podpatrzeć jak robią to inni. Miał nadzieję, że ta 

oczyszczalnia osiedlowa powstanie również w Bekanówce, ku spełnieniu oczekiwań 

mieszkańców. 

- W roku 2018 rozpocznie się też duże zadanie „Zagospodarowanie terenu zieleni między 

ulicami Kościuszki i Sienkiewicza”. Z uzyskanych od prezesa spółki WiK informacji został już 

ogłoszony drugi przetarg. Ma nadzieje, że dość sprawnie zostanie ta inwestycja 

przeprowadzona, z racji, że to ona warunkuję wejście i zagospodarowanie tego terenu 

zieleniom. 

- Po rozwiązaniu wszystkich spraw formalnych ku końcowi będzie zmierzało duże zadanie 

realizowane przez sołtysa Wójcina jakim jest „Etap IV Budowa zaplecza socjalno-kuchennego 

przy świetlicy wiejskiej” 

- „Przebudowa boiska sportowego wraz z infrastrukturą w miejscowości Jaroszewo”. 

- Dużym wyzwaniem już realizowana inwestycja „Budowa hali sportowej przy Szkole 

Podstawowej nr 2 w Żninie” 

- Budowa placu zabaw w Białożewinie, nad Jeziorem Żnińskiem Małym, Miejskim Ośrodeku 

Sporu oraz w Sarbinowie. 

- Rozpoczyna się I etap „Budowa siłowni zewnętrznej przy Szkole Podstawowej nr 5” 

- „Doposażenie mini placu zabaw przy ulicy Kopernika” 

- „Doposażenie zadania "Budowa siłowni zewnętrznej na Osiedlu nr 4 „Krzyckówko” w 

Żninie” 

- Wspomniana wcześniej „Budowa placu zabaw nad Jeziorem Żnińskim Małym”. 

Przy okazji zadań inwestycyjnych,  a przed przejściem funduszem sołeckim podziękowała za 

współpracę  Zarządom Rad Osiedla. Już widać pierwsze efekty wspomnianej współpracy. Im 

decyzyjność jest niżej przesuwana z poziomu samorządu gminnego do Rad Osiedli, Sołectw 

tym wydatkowanie środków w kierunku proinwestycyjnym  i zaspokajanie potrzeb 

mieszkańców jest skuteczniejsze i bardziej trafne. 
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Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszów 

strukturalnych i funduszy spójności to na rok 2018 przewidziano w kwocie 1 335 445,51 zł. 

Deficyt budżetu w kwocie 14 517 597,30 zł zostanie sfinansowany przy emisji obligacji 

komunalnych w kwocie 14 517 597,30 zł. Łączna kwota planowanych przychodów wynosi 

15 955 225,30 zł, na łączną kwotę rozchodów 1 437 628,00 zł. W tym roku planowana jest 

emisja obligacji, za to nie są przewidziane kredyty ani też pożyczek.  

Przypomniał, że w dniu 24.10.2017 r. została zawarta przez gminę umowa o organizacji obsługi 

obligacji z PKO BP S.A z siedzibą w Warszawie na mocy, które Gmina Żnin jako emitent 

zleciła zorganizowanie i obsługę emisji niepublicznej 7 000 szt. obligacji o wartości 

nominalnej 1 000 zł każda, łącznie na kwotę 7 mln zł. Wcześniej w planach ta kwota była o 2 

mln zł wyższa i wynosiła 9 400 000,00 zł ale ostatecznie gmina zdecydował o wysokości 7 mln 

zł. Środki pozyskane z kapitałów obcych w postaci obligacji przeznaczone zostaną na 

sfinansowanie zadań inwestycyjnych dokonywanych do realizacji w roku bieżącym oraz 

wieloletnich przedsięwzięć inwestycyjnych zaplanowanych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej w latach 2018-2019.  

Z racji wydłużających się procesów wyboru wykonawców robót budowlanych, w wyniku 

ponownie przeprowadzonych postępowań przetargowych w stosunku do tych samych zadań 

i przedsięwzięć wraz zakontraktowanie większości zadań z końcem III kwartału bieżącego 

roku oraz IV kwartale bieżącego roku przewiduje się, że planowane zapotrzebowanie na 

kapitały obce w roku bieżącym ulegnie zmniejszeniu W związku z powyższym planuję się w 

roku bieżącym wyemitować dwie serie obligacji na łączną kwotę 2 100 000,00 zł z 

planowanych 7 serii na kwotę wspomnianych 7 mln zł. Pozostała kwotę w wysokości 4 900 

000,00 zł zostanie wyemitowana w roku 2018. 

W związku z powyższym kwota długu Gminy Żnin na 31 grudnia 2017 roku wynosi będzie 

13 914 069, 68 zł na który składać się będą: 

- zadłużenia z tytułu kredytów zaciągniętych w latach wcześniejszych w kwocie 

11 112 660,68 zł, 

- zadłużenie z tytułu pożyczki zaciągniętej w latach wcześniejszych w kwocie 701 409,00 zł  

- zadłużenie z tytułu planowanej emisji obligacji w kwocie 2 100 000,00 zł 

Z uwagi na fakt, iż umowa zawarta z PKO BP S.A. zawiera korzystne warunki cenowe 

wymienione terminy emisji pozostałych 5 serii, bez zmiany terminów ich wykupu. Powyższe 

ma na celu zagwarantowanie wykorzystania serii w roku 2018 przy zakontraktowanych 

warunkach cenowych, co ma wpłynąć pozytywnie na koszt obsługi tego długo. Dług, który 

w obecnej kadencji  wspólnie przychodzi nam spłacać, to przypomniał, że 31 grudnia 2014 r. 
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dług Gminy Żnin wynosi 16 220 243,44 zł i w okresie od 31 grudnia 2014 r. do 31 grudnia 2017 

r. zostało spłacone 4 406 173,76 zł i w dalszym ciągu zaciągnięte długi w dalszym ciągu będą 

spłacane.  

Wrócił jeszcze raz do tematu  obligacji, to począwszy od roku 2021 zaplanowano ich spłatę: 

- w latach 2021-2023 w wysokości 1 000 000,00 zł rocznie, 

- w roku 2024 w wysokości 1 200 000,00 zł, 

- w roku 2025 w wysokości 1 900 000,00 zł, 

- w roku 2026 w wysokości 2 800 000,00 zł, 

- w roku 2027 w wysokości 2 600 000,00 zł, 

- w latach 2028-2029 w wysokości 2 500 000,00 zł rocznie, 

- w roku 2030 w wysokości 1 555 225,30 zł. 

Poinformował również, że do roku 2018 spłacono kredyty w wysokości 1 437 628,00 zł. 

Zwracając się do Przewodniczącego oraz Wysokiej Rady, podkreślił, że w budżecie tworzy się 

rezerwy ogólną w wysokości 264 000,00 zł oraz celową w wysokości 380 000,00 zł. 

Przeznaczone są one na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w 

kwocie 300 000,00 zł, oraz zadania realizowane przez podmioty nie zaliczone do sektora 

finansów publicznych w kwocie 80 000,00 zł.  

Ustala się Fundusz Sołecki w formie zestawienie wydatków, z podziałem kwot oraz 

określeniem przedsięwzięć do realizacji dla poszczególnych sołectw, zgodnie ze stosownym 

załącznikiem, który przedłożył Wysokiej Radzie. W pierwszej części wystąpienia podziękował 

sołtysom za zrozumienie które towarzyszy od samego początku współpracy, za przejście na 

myślenie proinwestycyjne. Widać to gołym okiem i gdyby to on powiedział to można by mu 

było zarzucić, że jest to subiektywna ocena, natomiast odbiera dużo pozytywnych sygnałów, 

że w sołectwach bardzo dużo się dzieję. I nie tylko pod względem integracyjnym, bo to się 

dzieję, działo, i dziać musi, natomiast bardzo duża zmiana pojawiła się w zakresie proporcji w 

zakresie wydatkowania środków. Przytoczył że o ile w roku 2014 na wydatki inwestycyjne 

sołtysi wydali 25% budżetu a w 2018 - 52% budżetu. Gratulował, za pozostawienie owocu 

ciężkiej pracy. Wyjaśnił, że te zadania inwestycyjne to zadania definiowane wprost ale i takie 

które są wykonywane w ramach usług remontowych, zakupów, które pozostają na trwale aby 

sołectwa mogli się rozwijać. W 2018 zaplanowano Fundusz Sołecki w wysokości 675 150,57 

zł, z tego 52% zaplanowane w budżetach sołectw będzie zrealizowane, być może wynik ten 

będzie jeszcze lepszy. Bardzo serdecznie dziękował, poinformował, że zadania są różne 

poprzez siłownie, wiaty przystankowe, place zabaw, chodniki oraz różne inne pomysły 

sołtysów. Również są zadania związane z poprawą efektywności oświetlenia czyli budowa 
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punktów świetlnych. Jeszcze raz za to  podziękował. Nikt nie neguje przy okazji imprez 

integracyjnych, które powinny się odbywać, służą na pewno zacieśnianiu więzi lokalnych, 

jednak ta proporcja została zachowana. 

Zwracając się do Przewodniczącego, Wysokiej Rady oraz do szanownych gości, zauważył, że 

rozpoczyna się kolejny rok budżetowy, który będzie kończył kadencję 2014-2018. Rok 2017 

i 2018 jest pod znakiem wydatków inwestycyjnych, czego nie jest w stanie nikt 

zakwestionować. Jest również kwestia realizacji tych wszystkich zadań, które zostały 

zaplanowane. Dużym sukcesem w roku 2017 było zakontraktowanie przedsięwzięć przy 

ciężkim roku pod względem siły roboczej i materiałów na rynku, pracę zostały rozpoczęte i 

będą kontynuowane w roku przyszłym. Żegnamy już rok 2017, to duży przełom w zakresie 

edukacji, poprawy bytu mieszkańców i pracowników administracji i obsługi. Nareszcie po 

wielu latach długo oczekiwane uregulowanie płacowe zostały zrealizowane. Niestety są to 

wydatki bieżące. I w Instytucjach Kultury, Miejskim Ośrodku Sportu oraz Miejskim Ośrodek 

Pomocy Społecznej te zmiany płacowe są przez pracowników odczuwalne. 

Z 1 stycznia 2018 roku nastąpią regulacje wynagrodzeń pracowników w robotach publicznych 

i pracach interwencyjnych. Zauważył, że w momencie rozpoczynania pracy wynagrodzenie 

pracownika wynosiło 1 680,00 zł i to już z wliczonym 20-letnim stażem więc nastąpią 

zdecydowania poprawa. Podkreślił, że aby rozwijać gminę inwestycyjne, kiedy kończą się 

dochody własne, rozpoczyna się kredytowanie. W obecnej kadencji jak i w roku 2018 nie ma 

planów sięgania po kredyty, po pożyczki. A sięgamy po najbardziej opłacalny instrument 

finansowy jakim są obligacje. Takie plany były już wcześniej i w reszcie udaje się to 

zrealizować.  

Przy okazji dużych wydatków inwestycyjnych pojawia się kwestia długu. Dług oczywiście 

będzie. Dług już był, zostanie samorządowi po tej kadencji i jedynie od umiejętności 

panowania   nad długiem zależy rozwój gminy. Tak ten samorząd systematycznie, 

skrupulatnie według założonego planu spłaca zadłużenie, które zastał i tak w kolejnych latach  

będą spłacały kolejne samorządy. Zostaje jeszcze kwestia wydatkowania tych środków z 

tytułu zadłużenia. Gmina stara się wspólnymi siłami wydatków w kierunku inwestycyjnym. 

Odwiedzając wiele gmin, które w bardzo szybki sposób się rozwijały, które można obecnie 

określić miarą gmin bogatych, tu też nie obyło się bez zobowiązań kredytowych, ale kwestia 

wyboru instrumentów była  kwestii Rad Miejskich, Gminnych, które wspólne z Burmistrzem 

czy Wójtem razem się nad tym tematem się pochylali.  

Dziękował Wysokiej Radzie za współpracę, która miała miejsce przy konstrukcji tego projektu 

budżetu, za wszystkie cenne rady, przemyślenia. Dziękował współpracownikom, z którymi od 
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początku tworzenia projektu budżetu ściśle współpracowali. Dziękował wszystkim, którzy z 

nim osobiście współpracują, z współpracownikami Urzędu Miejskiego czyli sołtysom, radom 

sołeckim, radom osiedla, druhom z OSP, wszystkim jednostkom organizacyjnym, dyrektorem 

- szczególnie tym, którzy prowadzą rozsądna politykę finansową nie narażając jednostki na 

niepotrzebnie problemy. Wchodzimy w rok 2018 i przy dalszej współpracy, pracy na zasadzie 

dialogu, własnego zrozumienia i uzupełniania się w zakresie pomysłów na rozwój gminy to 

ten projekt budżetu powinien w 100% zostać zrealizowany. 

Przewodniczący Grzegorz Koziełek – podziękował Burmistrzowi za przedstawienie 

projektu budżetu na 2018 rok.  

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w sprawie WPF 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o przedstawienie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały 

w sprawie WPF. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił o zabranie głosu Panią  

Skarbnik Gminy Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek - odczytała pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały budżetowej oraz o projekcie uchwały w 

sprawie WPF, które stanowią załączniki nr 6 i 7 do protokołu. 

 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Gospodarki o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Gospodarki 

o projekcie uchwały budżetowej. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – odczytał opinię 

Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie uchwały budżetowej, która stanowi załącznik nr 8 

do protokołu.  
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d) dyskusja 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – otworzył dyskusję.  

Radna Halina Krygier -  rezygnacja skanalizowania 52 gospodarstw domowych w obrębie 

wsi Bożejewice i Bożejewiczki ujęte w  autopoprawkach do projektu budżetu na 2018 rok jest 

dla mnie kompletnie nieuzasadniona i niezrozumiała. Bożejewice z 282 mieszkańcami i 

Bożejewiczki z 13 mieszkańcami nie zostały objęte obszarem aglomeracji. Dlatego też do tej 

pory nie mogły ubiegać się o dofinansowanie unijne. Jednakże pojawiło się małe światełko w 

tunelu dzięki ofiarnej pracy pracowników Urzędu Miejskiego w Żninie w ramach programu 

PROW powstał wielki projekt pn.: Budowa kanalizacji sanitarnej w Bożejewicach. Przeszedł 

on pomyślną weryfikację i na 94 złożone wnioski gmina Żnin otrzymała jedną z najwyższych 

dotacji unijnych jeżeli chodzi o gminy w województwie kujawsko – pomorskim.  Jest to kwota 

1 930 694,00 zł. Udział własny to kwota 1 950 377,00 zł. Wartość całego projektu to kwota 

3 880 071,00 zł. + koszty techniczne, które zostały poniesione tj. kwota 54 453,00 zł. Panie i 

Panowie radni, Panie Burmistrzu, myślę, że dbając o swoich mieszkańców i zrównoważony 

rozwój wsi nie rezygnuje się tak łatwo z inwestycji jaką jest kanalizacja ściekowa, która jest 

50% tańsza w finansowaniu. Tym bardziej, że jest to niepowtarzalna okazja do zadbania o 

ekologiczne odprowadzanie ścieków na styku z  budową drogi S-5. Druga taka szansa może 

się już nie pojawić przez wielolecia. Nie mogę zrozumieć postawy Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Gospodarki, który moim zdaniem powinien pazurami bronić każdych pozyskanych 

środków zewnętrznych do budżetu gminy, tym bardziej, że jest to bagatela prawie 2 mln zł 

dofinansowania. Mniemam, że każdy z nas prywatnie chciałby uzyskać takie dofinasowanie 

do własnych inwestycji. Dziwię się również  Przewodniczącemu Komisji Ochrony 

Środowiska, że nie stanął w obronie taka dużego przedsięwzięcia z zakresu ekologii. 

Zastanawiam się czy rzeczą normalną jest rezygnowanie z tak ważnej inwestycji na poczet 

drobnych inwestycji wniesionych autopoprawką, które z powodzeniem mogły być 

zaplanowane i zrealizowane w następnych latach budżetowych. Tak sobie myślę, czyżby 

rozpoczęła się kampania wyborcza. Panie i Panowie radni obudźcie się bo nie jest jeszcze za 

późno by uratować pozyskane prawie 2 mln zł dla gminy Żnin, dla dobra społeczeństwa. 

Pokażcie  swoją dobrą wolę w głosowaniu. Panie Burmistrzu w 2017 roku podpisał Pan 

umowę na realizację projektu, chwalił się Pan tym przedsięwzięciem, wiec jakie argumenty 

spowodowały, że zrezygnował Pan z ciężkiej i  ofiarnej pracy swoich pracowników nad tym 

projektem. Była to praca nie tylko pracowników, ale także sołtysów tych dwóch wsi tj. 
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Bożejewic i Bożejewiczek. Na to pytanie oczekuję również odpowiedzi o Przewodniczącego 

komisji Budżetu i Gospodarki.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  przedstawił pismo sołtysa Bożejewic, w 

którym mieszkańcy tej wsi sprzeciwiają się rezygnacji z budowy kanalizacji. Pismo stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   powiedział, że 

mamy procedurę uchwalania budżetu. Nie chcę się uchylać od odpowiedzi czy Bożejewiczki 

powinny mieć kanalizację czy też nie, bo z góry zakładam, że powinny. Jako Przewodniczący 

Komisji Budżetu i Gospodarki stwierdził, że odbywały się Komisje Rady opiniujące budżet i 

na jego nieszczęście przewodniczył temu łączonemu posiedzeniu.  Z różnych Komisji rady 

padały różne wnioski. Niektóre dotyczyły rezygnacji z budowy budynku komunalnego, inne 

z rezygnacji budowy kanalizacji w Bożejewicach. Na tych Komisjach zostały wypracowane 

opinie i przegłosowane. W dniu 21 grudnia 2017 r. Komisja Budżetu i Gospodarki miała swoje 

posiedzenie, był obecny Pan sołtys Bożejewic Bardzo długo bo chyba 2 godziny 

rozmawialiśmy na te ten temat jak wyjść z tej sytuacji. Padały różne spostrzeżenia jak 

załatwić sprawę by mieszkańcy a tym nie ucierpieli. Omawialiśmy dwa rozwiązania jak 

będzie wyglądać wieś gdyby ta kanalizacja była realizowana oraz drugie rozwiązanie w 

formie kanalizacji przyzagrodowej. Dziś oczekiwałbym od nas od Pana Burmistrza takiego 

wariantu. Czy istnieje inne rozwiązanie dla mieszkańców tak by każdy z nich miał tę 

kanalizację. Pan Burmistrz przy omawianiu autopoprawek mówił o kanalizacji 

przyzagrodowej w  Bekanówce, gdzie również był wariant kanalizacji sanitarnej tłocznej 

bardzo drogiej. Obecny dziś na sesji prezes spółki WiK otworzył nam oczy na to rozwiązanie 

z kanalizacją przyzagrodową i za to mu bardzo dziękuję. Jako Przewodniczący Komisji 

Budżetu nie mogłem inaczej postąpić skoro na tych wszystkich komisjach nie skierowano 

wniosku by pozostawić budowę kanalizacji w Bożejewicach. Taki wniosek nie padł w dniu 6 

grudnia 2017 r. 

Sołtys Bożejewic Jan Gąsiorowski – powiedział, że ma przed sobą pismo, które bardzo 

ucieszyło mieszkańców Bożejewic, a w którym Pan Burmistrz informuje, że gmina Żnin 

pozyskała dofinansowanie na budowę kanalizacji w Bożejewicach. Nasza radość nie trwałą 

długo, bo już w grudniu dotarła do nas informacja i to informacja prasowa, że zadanie to 

zostało zdjęte. O tym, że kanalizacja ma być w Bożejewicach była informacja na końcu pisma 

„Do zobaczenia na placu budowy” W momencie gdy rozpoczęły się jakieś rozgrywki 

dotyczące tej inwestycji nikt nie raczył mnie powiadomić ani Pan Burmistrz, ani nikt z 

radnych, że coś niedobrego się dzieje z tą inwestycją. O to mamy bardzo duży żal do Państwa. 
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Na posiedzeniu Komisji zaproponowano alternatywę w postaci przydomowych oczyszczalni 

ścieków jednak jest to bardzo krótki okres by w ogóle sprawdzić czy może być zamontowana. 

Bardzo nas dziwi, że dopiero teraz, gdy od pól roku było wiadomo, że jest dofinansowanie 

tego zadania i przez pół roku nikt z Państwa nie kwestionował tego zadania.  Uczynienie tego 

na sam koniec przed sesją budżetową uważam za celowe, żeby nie było możliwości 

odniesienia się do tej propozycji alternatywnej. Mieszkańcy są rozgoryczeni. Wzięliście 

Państwo ten tort, podzieliliście go bez naszej wiedz, choć nie musieliście tego robić, ale trzeba 

było choć mały okruszek zostawić. Jeśli chodzi o tę całą sprawę to ciśnie się niecenzuralne 

słowo na usta i to co nam Państwo zrobiliście to jest to po prostu świństwo.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  powiedziała, iż nie dziwi się oburzeniu Pana 

sołtysa, oburzeniu mieszkańców, ale pozwólcie Państwo, że przedstawię kilka faktów, kilka 

wyliczeń. Całkowity koszt tej inwestycji jak już tu zostało powiedziane to kwota blisko 4 mln 

zł, przy czym kanalizacja miała by być podłączona do 52 gospodarstw. Co przy takim koszcie 

stanowi kwotę 75 tys. zł na jedno gospodarstwo.  Odliczając dotację jest to koszt około 37 tys. 

zł na gospodarstwo. Na Komisji Budżetu i Gospodarki  dyskutowano temat, iż nie wolno 

mieszkańców Bożejewic zostawić samych sobie, trzeba znaleźć rozwiązania. W gminie jest 

tworzony projekt w ramach, którego dofinansowuje się przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Z informacji, które posiada o takie dofinansowanie rocznie stara się 10 gospodarstw. Stąd też 

planowana kwota w projekcie budżetu na ten cel w wysokości 25 tys. zł. Zgodnie z uchwałą 

dofinansowanie może wynieść nie więcej niż 2,5 tys. zł.  W 2017 roku zakładałam taką 

oczyszczalnie i jej koszt nie przekroczył 5 tys. zł.   Zakładając, że Ci wszyscy mieszkańcy 

Bożejewic wyraziliby chęć założenia przydomowej oczyszczalni ścieków to całkowity koszt 

wynosiłby 260 tys. zł, a przy dofinansowaniu 50% byłaby to kwota 130 tys. zł. Patrząc na 

budżet gminy, jego możliwości 2 mln zł, które mamy dołożyć do tej oczyszczalni to przy tej 

kwocie 130 tys. zł jest to olbrzymia różnica. Zwróciła uwagę, że gdyby została kanalizacja 

wybudowana to nie jest to jedyny koszt, gdyż zostałaby wybudowana główna nitka z kolei 

każde z gospodarstw musi dokonać przyłącz na własny koszt. 1 metr takiego przyłącza to 

kwota 200,00 zł netto. Średnio byłaby to kwota 2200 zł na gospodarstwo. Wydaje mi się to 

zatem ekonomicznie uzasadnione. W przypadku budowy kanalizacji dochodzą koszty 

związane z amortyzacją, która wpływa na nas wszystkich. Moja zatem prośba, aby przed 

ogłoszeniem naboru wniosków na przydomowe oczyszczalnie ścieków zwiększyć kwotę 

ogólną o 130 tys. zł. Wówczas  stworzy się dla Państwa możliwość ubiegania się 

o dofinansowanie przydomowych oczyszczalni ścieków.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   wsłuchując się w 

głos Pana sołtysa, Pani radnej stwierdził, że albo wtedy popełniliśmy błąd idąc w program, 

albo w tej chwili. Pani radna Gogola przedstawiła sprawę z punktu widzenia ekonomicznego 

nie tyle budżetu gminy, ale budżetów Państwa. Wówczas przy omawianiu tego dużego 

projektu WiKu i za to Państwa przepraszam powinniśmy przekonsultować z Panem sołtysem  

jakie są warunki jednego, drugiego, trzeciego rozwiązania. Tak też się kiedyś stało w 

Bekanówce i teraz Prezes WiKu dał nam drugi wariant do realizacji. Poprosił Burmistrza o 

wypowiedź czy istnieje z jego strony jakiś wariant pomocy dla Państwa.  

Przewodniczący Grzegorz Koziełek – udzielił głosu radnemu Piotrowi Horce. 

Radny Piotr Horka – uważał, że obecny projekt budżetu jest bardzo zagmatwany, z jego 

punku widzenia jest wiele błędów, wiele niedomówień.  Jak również to co przedstawił Adam 

Kowalewski w jego opinii to było umówione, ale po prostu źle się umówili. Natomiast jeżeli 

chodzi o budżet to na koniec 2018 zadłużenie gminy będzie wynosiło 28 431 000,00 zł, będzie 

to spowodowane, jak to niektórzy nazywają wyborczymi inwestycjami, które będą 

realizowane, oczywiście nie dotyczy to samej opozycji, opozycja praktycznie nie dostaje nic 

a nawet jak coś dostała to je zabrali. Widzi jeszcze jedno wielkie zagrożenie, to nic,  że te 

28 mln zostało na ten okres,  25-30 do spłaty. Uważa, że jest duża kwota. Chciał się dowiedzieć 

od pani księgowej - Co z kredytem dla WiK-u? WiK musi wziąć 13 mln kredytu i podejrzewa, 

że ma on wielki problem. Jeżeli ten kredyt, będzie poręczała gmina, to wtedy ten dług, w ciągu 

3 lat wzrośnie o  potężne pieniądze. I co dalej? Właśnie dlatego nazywa ten budżet dość 

zagmatwanym. Z jednej strony pan Burmistrz mówi o oszczędnościach, o jakimś 

transparentnym działaniu. A on zauważył, że pieniądze na płace w 2014 roku, gdy odchodził 

poprzedni Burmistrz zatrudnienie wynosiło 59 osób, dzisiaj podejrzewa że na tej sali na to 

pytanie nikt nie odpowie. Dlatego koszty, które powstają w budżecie to między innymi koszty 

płac. Jeżeli niektórzy mówią o ile wzrosła liczba zatrudnionych, to gmina nie jest organizacją 

czy biurek pacy aby tolerować nadmiar ludzi i w tym kierunku szły nasze działania. Kwestia 

imprez różnego rodzaju, przypomniał jak w zeszłym roku dyrektor Domu Kultury chwali się, 

że za 150 tys. zrobiono imprezę, gdzie przyjechali artyści a w tym roku w budżecie zapisane 

jest 250 tys. Podkreślił, że są to kolosalne sumy. Robiony jest park, czyli od ul. Kościuszki do 

ul. Mickiewicza i ile on w końcu będzie kosztował to nikt nie wie, ponieważ 7 razy była już 

zmieniana cena. Dlatego szukanie oszczędności, mówienie że robi się wszystko aby jak 

najlepiej wypaść, to chyba jest tu coś niezgodne z prawem. Chciał, aby pani Skarbnik 

wytłumaczyła na tej sali jak się ma odbyć w ciągu 3 lat wzięcie kredytu na kwotę 13 mln zł  

przez WiK, na dofinansowanie tej potężnej inwestycji jaką jest modernizacja oczyszczalni 
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ścieków i rozdział kanalizacji deszczowej od sanitarnej.  Jak to ma się odbyć? Strzela i to chyba 

trafnie, że te pieniądze obciążą w równym stopniu przez 3 lata budżet gminy, który będzie 

narastał do pieniędzy, których nikt sobie nawet nie potrafi wyobrazić. Nie chodzi o to czy 

ktoś się asekuruje, boi się czy coś takiego. Nie można iść na całość. Zwrócił się do pana 

Burmistrza, że jeżeli będzie dwie kadencję i będzie rządził jeszcze 10 lat to i tak tych pieniędzy 

nie zdąży spłacić. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – przypomniał, że nie chciał 

zabierać głosu, ponieważ mówił już na komisjach i żadnego to efektu nie odniosło, ale pewne 

rzeczy trzeba wyjaśnić. To, że ma być ta inwestycja realizowana to wszyscy wiedzieli od 

dobrych kilku miesięcy. Nikt nie zgłaszał uwag, że to ma kosztować, że to jest nie potrzebne, 

że są takie a nie inne argumenty. Następnie Burmistrz rozesłał do wszystkich radnych 

informację, żeby do konkretnego dnia składać wszelkie uwagi ze swoich rejonów. Co się 

okazało, część radnych nie złożyła. Burmistrz ponownie wystąpił do wszystkich radnych 

przedłużając ten termin, aby reszta złożyła swoje uwagi. Następnie  Burmistrz zrobił objazd 

całej gminy i wybrał z wszystkich przedstawionych spraw takie a nie inne, co uzasadnił 

dlaczego taki sposób wybrał. Po kilka godzin siedzieli na dwóch spotkaniach, gdzie były 

wszystko omawiane i okazało się, że  jest jeszcze trzecie spotkanie wszystkich komisji, na 

którym wychodzą pobożne życzenia radnych. Wielkim zaskoczeniem było, gdy w ramach 

tych pobożnych życzeń zlikwidowanie inwestycji w Bożejewicach. Uważa, że będąc 

poważnymi ludźmi i współgospodarzami tego rejonu, to powinno się trochę inaczej 

postępować. Niestety wyszło tak jak wyszło. Pytanie tylko dlaczego tak wyszło? Zapytał czy 

nie stać gminy, aby w sposób gospodarski do tej inwestycji podejść? Podkreślił, że jest to 

sprawa ekologii i należy się cieszyć, że coś się dzieje, że coś się zmieni. A tu  niestety nie, 

ponieważ każdy mówi, i to nie pierwszy raz, że „moje jest najważniejsze” a nie patrzy się co 

tak naprawdę jest najważniejsze. Podkreśli, że to jest całą tragedią tej sytuacji. Trzeba było 

wszystkie uwagi zgłaszać na mym początku. Sprawą najważniejszą jest fakt, że gmina dostała 

dotację na tą inwestycję, jedna z radnych mówiła w złotówkach ile ona wynosiła. Dotacja 

była bardzo duża i jeżeli po takich trudach, gdzie gmina otrzymała te pieniądze, z nich 

zrezygnujemy to co chcemy uzyskać następnym razem. Już nic nie uzyskamy. Decyzje 

powinny być podejmowane jako radni, jako gospodarz tego terenu a nie patrzeć tylko na 

swoje prywatne cele. Wszystko rozumie ale pewna gospodarność, pewien honor powinien 

wszystkich obowiązywać. Powinno się zgodnie z tym honorem postępować i dbać o dobro tej 

gminy. 
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Radna Maria Błońska – odniosła się do inwestycji na 2018 rok. Jej zdaniem rozmach jest 

porażający, inwestycje opiewają na 16 mln zł  w planowanym limicie wydatków na 2018 rok, 

na rok wyborczy. Z obligacji 2019 planuje się  5,4 mln zł  czyli kontynuacja zadań, później do 

2030 roku jest marazm, zero inwestycji. Zapytała w jakiej sytuacji Burmistrz stawia gminę, 

siebie czy swojego następcę na kolejne lata? To, że wydaje się pieniądze wcale nie oznacza, 

że wydaje się je mądrze. Zapytał czy mądre jest wdawanie ponad 700 tys. zł na oczyszczalnie 

w Bekanówce? O co w tym posunięciu chodzi panu Burmistrzowi? Nie jest to normalne, 

jednak intuicja podpowiada udział w tej  roszadzie radnego Adama Kowalewskiego.  Uważa, 

że ta oczyszczalnia to kolejna mega nierentowna inwestycja, której skutki odczują 

mieszkańcy Gminy Żnin opłacając wysokie rachunki za wodę. Czy budżet gminy 

przygotowany jest na dopłaty do cen wody i ścieków? Nowe taryfy 2018-2020 będą znacznie 

wyższe, ponieważ okres obrachunkowy według noweli to 3 lata, a prawdziwy boom cen wody 

i ścieków nastąpi w latach 2021-2023. Budżet w tych latach zgodnie z tym co powiedziała pani 

Skarbnik jest na granicy spełnienia.  

Następną sprawą w budżecie są drogi. W pierwszej kolejności wybiera się i buduje drogi gdzie 

są dwa lub trzy domy, gdzie jeździ autobus szkolny lub buduje się drogę donikąd np. do 

działek. Dziwi postawa Przewodniczącego Komisji Budżetu, który głosował przeciw 

wprowadzeniu do projektu budżetu nowych, niewielkich kwotowo zadań pierwszej potrzeby 

-  jak choćby odwodnienie Dochanowa, gdzie mieszkańcy chodzą w wodzie, po zalanej drodze 

gminnej, po poboczach ponad pół roku. Pan radny mówi, że stoi na straży budżetu. 

Zatwierdził inwestycje w Sarbinowie, Jaroszewie, Bekanówce, gdzie podejrzewa, że po to aby 

zbierać bonusy przedwyborcze. Czy normalne jest w tym budżecie i nie tylko, że pomija się 

około 30% obszaru gminy - jak wspomniał radny Horka -skąd wywodzą się radni mający 

czasami inne zdanie niż Burmistrz, a zazwyczaj są to trafne spostrzeżenia. 

 Następna sprawa dotyczyła pozyskiwania środków zewnętrznych. Dziwi bardzo sprawa 

Bożejewic, że odrzuca się środki. Wie z doświadczenia, że wnioski na uzyskanie środków 

europejskich są bardzo trudne do napisania. Na wykazanych 7 zadań, 4 to środki europejskie 

z rozdania 2007-2013, a więc uzyskane przez poprzedników. Na rok 2018 przy pomocy 

środków europejskich robiona będzie termomodernizacja, place zabaw i siłownie co daje 

razem kwotę około 1,1 mln zł, a to stanowi zaledwie 6% inwestycji. Zatwierdziła, że była by 

pierwszą osobą która podniosła by rękę za emisją obligacji, gdyby środki europejskie 

stanowiły 40-50% inwestycji. Wtedy można by było o zrównoważonym rozwoju Gminy Żnin 

i w kolejnych latach tą gminę rozwijać.  
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Zbulwersowało również  w tym  budżecie to konsumpcja - zakup środków żywności 450 tys. 

zł  i kary, odszkodowania i grzywny około 300 tys. zł - na jakie? Ujęto też 1 mln zł na ul. 700-

lecia, jest zdania o dwa lata za późno i nie kosztem kanalizacji. Ulica ta powinna być 

priorytetem Burmistrza, tym bardziej, że wiadomo był remont drogi wojewódzkiej i drogi 

krajowej. 

Odniosła się również do prognozy finansowej. W 2018 roku panuje się spłatę kredytów i 

pożyczki sfinansować emisją obligacji. Zapytała powiedziane " że splata pożyczki następnym 

kredytem to często prosta droga do bankructwa". Zacytowała również  uzasadnienie długu  

na koniec 2018, który wyniesie prawie 29 mln zł : "relacje długu mieści się w granicach 

wskaźnikach długów dopuszczalnych a spłatę kredytów, pożyczki i emisji obligacji panuje się 

spłatą nadwyżki budżetowej planowaną w tych latach". Ale czy oba będzie? Zależeć będzie to 

od wielu czynników. Stwierdziła, że stąpamy po cienkim lodzie. 

W ostatnim numerze Żninioka, gdzie na pierwszej stronie jest wzmianka, że jest to gazeta 

bezpłatna, dostała informacje od mieszkańców z jej okręgu i zapytania ile kosztuje wydawanie 

Żninioka? W budżecie nie dotyczyła, ale dowiedziała się, że około 45 tys. zł tak więc powinna 

być informacją że gazetę finansuje się z pieniędzy podatników lub przez podatników.  

Zauważyła, że na 3 stronie, jak zwykle głos Burmistrza zatytułowany "Bijemy rekordy" i jej 

zdaniem ten tytuł bardzo pasuje do budżetu gminy na 2018 rok. Biedny rekordy wysokości 

zadłużenia Gminy Żnin - 29 mln zł + 12 mln WiK. Wspomniała o WiK-u ponieważ nowelizacja 

ustawy o zaopatrzeniu w wodę i odprowadzaniu ścieków mówi, że jednym właścicielem  

spółki jest Gmina Żnin. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   wiedziałem, że 

dziś będę miał ciężko, ale że aż tak będę wywyższany, że wszystko mogę to jest to 

nieprawdziwe. Powiedział, że każdy z radnych otrzymał projekt budżetu w ustawowym 

terminie i tam jest to zadanie dotyczące budowy kanalizacji w Bożejewicach. Rozumiem 

rozgoryczenie koleżanek z opozycji, ale dlaczego wypominają mi to o c teraz same zabiegają.  

Jeśli słyszę, że kanalizacja w Bekanówce to program wyborczy, a kanalizacja w Bożejewicach 

już nie to jest to zastanawiające. Jedno i drugie jest bliskie.  

Kiedy otrzymałem projekt budżetu to głównie pochyliłem się nad wydatkami bieżącymi. Od 

samego początku wyznaczyliśmy sobie by wydatki bieżące były na określonym poziomie. Czy 

tak się stało? Nie i ja mam wątpliwości i Wysoka da ma wątpliwości i przypuszczam, że Pan 

Burmistrz również. Bardzo proszę zostańmy przy projekcie budżetu bez autopoprawki i 
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kanalizacja w Bożejewicach zostanie. Padło mnóstwo wniosków i Panie radny Adamus 

takiego wniosku nie usłyszałem. Usłyszałem tylko krytykę i krytykę moją i Pana Burmistrza.    

Radny Lucjan Adamus – powiedział, że właśnie na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Gospodarki ten wniosek w sprawie Bożejewic został przez niego zgłoszony do 

przegłosowania. Mogę nawet Państwu tutaj powiedzieć kto jak głosował. Wniosek ten został 

odrzucony. M.in. Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki był za tym, aby ten wniosek 

nie przeszedł. Dzisiaj z kolei przed publicznością mówi całkiem coś innego.  

Dodał, że z jego okręgu wyborczym czyli w Sielcu, Paryżu, Podobowicach, Ustaszewie, 

Słębowie w ustawowym terminie zostały złożone wnioski do projektu budżetu. Niestety Pan 

Burmistrz na żaden z tych wniosków nie udzielił odpowiedzi.  Gdy się o tym dowiedziałem 

kopię tych wniosków skierowałem do Pana Przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki, 

celem ich przedstawienia na Komisji i próby wprowadzenia do projektu budżetu. Otrzymałem 

wówczas odpowiedź, że to się nie mieści w Jego procedurach. Tak zatem wygląda działalność 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Gospodarki Pana Adam Kowalewskiego. Dziwię się 

Panu Burmistrzowi, że taka zasadny wniosek jak Bożejewice pozwolił sobie wyrzucić z 

projektu budżetu na 2018 rok. No, ale radni jak hieny dopadli do tego  i rozdrapali te 

Bożejewice w drobiazgi. Dzisiaj mamy tego efekt.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza 

dotyczącej współfinansowania inwestycji wspólnie z Powiatem Żnińskim. Zapytał czy Powiat 

Żniński otrzymał informację o wysokości planowanego udziału gminy Żnin w inwestycjach, 

które były? 

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – czy w tej informacji były zawarte jakieś 

warunki, które gmina Żnin stawia Powiatowi? 

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że gmina Żnin nie stawiała Powiatowi 

żadnych warunków.  

Radny Jerzy Kowalski – ja się bardzo dziwię, otóż chcemy budować blok, natomiast mamy 

szkołę w Kaczkowie, gdzie można pobudować tam mieszkania. Nie jestem przeciwny budowie 

tych bloków, ale można to przecież przesunąć w czasie. Z kole te pieniądze z bloku 

komunalnego przesunąć na kanalizację w Bożejewicach. 

Radny Idzi Mądry – wsłuchując się w sprawozdanie Pana Burmistrza dotyczące projektu 

budżetu wielokrotnie było tu mówione, że zadania będą wykonywane z obligacji, papierów 

wartościowych. Przekazywano to w taki sposób jakby to nie był dług. Chciałbym zauważyć, 

ze te obligacje są tak samo oprocentowane jak kredyty z prowizją. Wartość  długu wynosi 29 
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mln zł, co daje przełożenie około 30% wartości wpływów do budżetu. Dodał, że te wszystkie 

inwestycje w gminie są jak najbardziej zasadne, pokazują, że jesteśmy otwarci na inwestycje 

dla dobra mieszkańców, dla dobra wsi.  Wartość naszego długu osiąga chyba już poziom 

graniczny, wskaźniki, na co wskazuje również Regionalna Izba Obrachunkowa 

w Bydgoszczy. Wsłuchując się w głosy opozycji, słysząc, że gmina ma być poręczycielem 

inwestycji WiKu, trudno to teraz przeliczyć, ale bezpieczeństwo naszego budżetu nie powiem, 

że jest zagrożone, ale jest na granicy. Te inwestycje dobiegną końca i wówczas w latach 2024 

– 2030 nie sądzę by było coś zrobione w tej gminie, ponieważ poziom zadłużenia zablokuje 

wszelkie możliwości rozwoju tej gminy.  

 Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -   z uwagi na to, 

ze padały pytania byłoby dobrze, aby wszyscy radni usłyszeli odpowiedź na te pytania. Pytano 

m.in.  o grzywny, koszt Żninioka. Prosiłbym zatem Pana Burmistrza o odpowiedź na pytania. 

Burmistrz Robert Luchowski -  prosił o nieponaglanie, przyjdzie czas to odpowiedz 

zostanie udzielona. Obecnie chciał aby radni mieli szanse wypowiedzenia. 

Przewodniczący Grzegorz Koziełek – prosił Burmistrza o powstrzymanie emocji, nadal 

procedowane są kwestie pytań i dyskusja na temat projektu budżetu.  Czy w ramach dyskusji 

pan Kowalewski chciałby wesprzeć radną Błońską? 

Przewodniczący Komisji Budżetu Adam Kowalewski – zależało mu na tym, aby wszyscy 

usłyszeli odpowiedź. Odniósł się jeszcze do kwestii bloku mieszkalnego. Czy w sytuacji listu 

intencyjnego coś się zmieniło czy np. musimy to wykonać? Prosił o odpowiedz pana 

Burmistrza. 

Radny Piotr Horka -  wrócił do tematu zatrudnienia, chciał wiedzieć jakie jest w chwili 

obecnej zatrudnienie w Urzędzie. Nie zależy mu na imiennych czy płacowych informacjach, 

a jedynie o jaki procent wzrosły koszty płac dotyczące samego Urzędu, bez oświaty, jednostek 

pomocniczych oraz spółek. Chciał wiedzieć ile jest pracowników w Urzędzie, w którym około 

3 lat temu pracowało 59 osób. 

Przewodniczący Grzegorz Koziełek – zauważył, że jest to bardziej interpelacja. Oddał głos 

Burmistrzowi. 

Burmistrz Robert Luchowski -  potwierdził, że obligację są instrumentem dłużnym tak jak 

pożyczki i kredytu i nie próbował w żadnej wypowiedzi tego ukryć. Z przygotowanych 

informacji jest to najbardziej korzystny  instrument finansowy, dlatego został on wskazany 

w celu pokrycia  deficytu budżetowego. 
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Jeżeli chodzi o zdziwienie, że dał sobie „wywalić kanalizację w Bożejewicach” to jest to 

nieprawda, ponieważ w projekcie budżetu kanalizacja cały czas istnieje. Wyjaśnił, że 

rezygnacja z tego zadania to efekt wprowadzonych autopoprawek w skutek wniosków 

komisji Rady Miejskiej. 

Odniósł się do słów „że mamy odczynienia z porażającym rozmachem” to potraktował to jako 

komplement. Zgodził się, że rozmach inwestycji jest porażający. Przez ostatni i następny rok 

ten rozmach będzie tak duży jak się pani radnej nie śniło. 

Jeśli chodzi o ul. 700 – lecia to potwierdzam, że ta ulica jest wciąż priorytetem jeśli chodzi o 

jej przebudowę. Przez ostatnie dwa lata staraliśmy się o środki zewnętrzne i chciałbym 

zobaczyć radość przez zawiść gdyby się okazało, że nie udało się pozyskać środków 

zewnętrznych albo po nie  sięgnęliśmy. Zrobiliśmy to z dochodów własnych a potem 

musielibyśmy się tłumaczyć dlaczego nie skorzystaliśmy ze środków europejskich. Przez dwa 

lata staraliśmy się o środki zewnętrzne. W mojej ocenie nie ma możliwości, aby z tego źródła 

z którego miałyby te środki pochodzić udało się pozyskać środki. Rozumiem niecierpliwość 

mieszkańców, sam uczęszcza tą ulicą. Wymaga natychmiastowej interwencji, co chcielibyśmy  

czynić zgodnie z planem w 2018 roku i wtedy sukcesywnie posuwać się do przodu. Jeżeli Pan 

radny Horka uważa, że projekt zawiera błędy to prosiłbym wskazać jakie. Jeżeli jego zdaniem 

jest on zagmatwany to nie jest jego wina. To jest kwestia inteligencji, nie wnikam w to. 

Szanowni Państwo grillowaliście przez lata setki tysięcy złotych.  Kazaliście mieszkańcom 

kupować skrzydełka za 5 zł i Pan dzisiaj mówi o wydatkach żywnościowych? Kto był wtedy 

Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, kto stał na straży finansów tej gminy? Co do liczby 

zatrudnionych pracowników, to moja prośba na przyszłość, bo nie pierwszy raz zalicza Pan 

taka wpadkę, otóż proszę najpierw zasięgnąć informacji a potem pytać. Wtedy może ni będzie 

trzeba pytać bo odpowiedź będzie oczywista. Rozumiem dlaczego rząd wprowadza zmiany w 

ordynacji wyborczej i sesje będą musiały być nagrywane, bo rzeczywiście jak wyborcy 

obejrzą taki film i obejrzą wystąpienie swoich radnych to zobaczą   i się zreflektują by na 

danego radnego już w wyborach nie głosować.   

Dzisiaj padło wile ciepłych słów pod adresem moich współpracowników w zakresie tego 

dużego przedsięwzięcia. Otóż jeśli chodzi o kanalizację w Bożejewicach to określiłbym to jako 

jedną z większych wyzwań, które podjęliśmy i być może największe osiągnięcie tej kadencji. 

Wszystko jest prawdą, wiele osób się przy tym napracowało. To nie jest tak, że pojawiło się 

jakieś zagrożenie odnośnie tej inwestycji. To zagrożenie to jest wynik dyskusji podczas 

wspólnych Komisji Rady. Burmistrz jest wykonawcą Budżetu. Nie można dziś na szali stawiać 

dwóch inwestycji tj. budowy budynku komunalnego i kanalizacji w Bożejewicach, ponieważ 
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są to zadania , które powinniśmy zrobić.  Co do budynku komunalnego i działań wykonanych 

w ubiegłym już roku to nie wiem czy dziś ktoś by o nas pamiętał przy programie mieszkanie+. 

Dzisiaj jesteśmy dalej niż byliśmy, a przy okazji mam nadzieję, że przyspieszymy budowę 

kolejnych bloków. Mamy budować budynki komunalne, a nie budynki socjalne.  Co do 

budynku w Kaczkowie to możemy kiedyś do tematu wrócić, jest to temat stary i znany. Gdy 

wywołamy ten temat to zobaczycie Państwo, że zdania będą podzielone.  

W kwestii kanalizacji w Bożejewicach, po artykule prasowym „Zdejmą kanalizację, stracą 

dofinansowanie” wystąpił do prezesa zarządu spółki WiK o wyrażenie swojego stanowiska w 

tej sprawie. W odpowiedzi na pismo uzyskał m.in. informację, że budowa kanalizacji w 

Bożejewicach nie mogła być ujęta w projekcie unijnym, ponieważ miejscowość ta w 2015 

roku została wyłączona z aglomeracji Żnin. Powodem wyłączenia był niski wskaźnik 

koncentracji tj. 60 mieszkańców na 1 km planowanej sieci kanalizacyjnej. Poza tym spółka 

nie może ująć tego zadania w Wieloletnim planie rozwoju i modernizacji inwestycji 

wodociągowych i kanalizacyjnych w najbliższych latach, gdyż bieżące środki spółki będą 

zaangażowane w realizację projektu unijnego. Pan  radny kierował pytania do głównej 

księgowej, ale sądzę, ze miał na myśli Panią Skarbnik Gminy. Nie jest to również osoba do 

której powinien kierować swoje pytania. Adresatem jest prezes zarządu spółki WiK.   Dodał, 

że gmina na poczet realizowanego projektu nie będzie realizowała żadnego kredytu. Jeżeli 

mówimy o zobowiązaniu WiK - u to ma to być pożyczka a nie kredyt. Ponadto dodał, że w 

myśl stanowiska prezesa spółki WiK kwestia amortyzacji nie powinna wpływać na realizację 

przedmiotowego przedsięwzięcia. Burmistrz jest organem wykonawczym, zatem niezależnie 

jaki ten budżet będzie to zadania w nim zawarte będzie musiał wykonać. Następnie stwierdził 

z informacji uzyskanych od pracownika w zakresie możliwości ubiegania się o 

dofinansowanie w zakresie gospodarki wodno – ściekowej to na dzień dzisiejszy nie ma 

możliwości skorzystania z innych programów. Niezależnie od tego jaka dziś zapadnie to 

mieszkańcy nie zostaną pozostawieni sami sobie. Będziemy szukać innych rozwiązań, które 

Państwa będą satysfakcjonowały.  

Byłem na wszystkich Komisjach Rady przed sesją, gdzie składano i przedstawiano wiele 

wniosków. Wniosków corocznie przed budżetem jest składanych wiele i fakt, że nie udzielono 

na nie odpowiedzi nie oznacza, że nie były przedmiotem analizy. Wnioski uznane za zasadne 

znalazły się w pierwotnej wersji projektu budżetu jak również w autopoprawkach. Pamięta o 

ul. Zjazdowej, ul. Wierzbowej, o Gorzycach, bo rzeczywiście są tam rzeczy, które należałoby 

zrobić. Ja wykonuję uchwały budżetowe podjęte przez Rad Miejską. Proszę zatem przekonać 

większość w Radzie i składać wnioski na Komisjach. Uważa, że 90% wniosków złożonych na 
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Komisjach Rady zostały uwzględnione w autopoprawkach.    Co do radnej Krygier to czego 

mi dziś zabrakło, otóż na posiedzeniach Komisji Rady nie chcę powiedzieć, że nie zabrała 

radna praktycznie głosu w tym temacie, może jakiś głos był.        

W ramach Komisji odpowiadał na wiele pytań, te pytania są powtarzane. Wszystkie te pytania 

zostaną odsłuchane i otrzymacie Państwo na nie  pisemne odpowiedzi. Proszę się nie obrażać 

w tej kadencji jesteście w mniejszości i jest naprawdę ciężko przebić się z własnymi 

wnioskami. Nigdy wobec Państwa nie używałem słowa opozycja. To Państwo mówiliście na 

początku kadencji, że będziecie tworzyć jedną Radę, ponieważ wszyscy mamy dbać o interes 

tej gminy. Nie mam do Państwa pretensji, ponieważ każdy ma prawo artykułować swój 

gniew, niezadowolenie w różny sposób. Z wieloma rzeczami się jednak nie zgadzam. Dzisiaj 

wiele razy  mówiłem o zadłużeniu, tak będzie to ponad 28 mln zł. Ta kwota to także kwestia 

długu poprzedniego. Proszę mnie nie namawiać, żebym namawiał Skarbnika do spłaty 

kredytów i pożyczek nowymi kredytami, ponieważ chyba poprzedniemu Skarbnikowi tak 

doradzano, nie obecnemu.   

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski – na tym spotkaniu gdzie 

były składane wszystkie pobożne życzenia, słuchając tego co się wyprawiało na sali, też 

zaproponowałem swój wniosek. Z tym, że wnioski należało składać do Burmistrza, Burmistrz 

decydował jakie tematy ująć. Moje żadne tematy nie zostały ujęte, jednak nie miałem 

pretensji, bo Burmistrz uzasadnił, które wnioski powinny być realizowane, a które nie. Mój 

wniosek na komisji został najpierw przegłosowany na tak, ale Pan Przewodniczący Komisji 

Budżetu zrobił drugie głosowanie i wniosek przepadł.    

Radna Maria Błońska – prosiłaby o odpowiedź na pytanie czego dotyczą w projekcie 

budżetu te kary, odszkodowania i grzywny tj. kwota 300 tys. zł oraz o koszt „Żninioka”.  

Radny Piotr Horka – ja o skrzydełkach ani o ośmiorniczkach nic nie mówiłem, konsumpcja 

w tym urzędzie mnie w ogóle nie interesuje.  Nie jest to moje zdanie.  

Burmistrz Robert Luchowski -   za śniadanie pracowników w tym urzędzie nie płacimy z 

budżetu gminy. 

 

e) głosowanie nad poprawkami do projektu 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poddał pod głosowanie autopoprawki 

zgłoszone przez Burmistrza Żnina. 
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 12 radnych 

Przeciw było 7 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada przyjęła autopoprawki Burmistrza Żnina. 

 

f) głosowanie nad całym projektem uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  odczytał projekt uchwały wraz z naniesionymi 

autopoprawkami, a następnie poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 11 radnych 

Przeciw było 6 

Wstrzymał0 się 4 radnych 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/466/2017 w sprawie budżetu gminy Żnin na 2018 

rok, która stanowi załącznik 10 do protokołu.  

 

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach. 

 

Po przerwie -  

 

AD PKT 7 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Żnin na lata 2018-2030 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poprosił Burmistrza o uzasadnienie. 

Burmistrz Robert Luchowski -  powiedział, że w zakresie punktów od 7 do pkt 11 porządku 

obrad w jego imieniu uzasadnienie przedstawi Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  wyjaśniła, że projekt budżetu na 2018 rok i zmiany 

w zakresie prognozowanej kwoty długu oraz w wykazie przedsięwzięć powodują konieczność 

zmian w załącznikach do uchwalonej na lata 2017-2030 Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Żnin. W celu ujednolicenia wszystkich dotychczasowych zmian wieloletniej prognozy 
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finansowej, uchylona zostaje obowiązująca treść i wprowadzona nowa wersja Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2018-2030.  

Ponadto w związku z nowymi przedsięwzięciami planowanymi na 2018 rok oraz zmianą 

limitów w przedsięwzięciach już przyjętych zmienia się wysokość limitu zobowiązań do 2021 

roku. Szczegółowo zmiany przedstawiono w załącznikach do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – stwierdził, że 

zmiana wskaźników WPF wynika również z wniosków Komisji Rady. Zatem można 

powiedzieć, że sytuacja poruszanych dziś wskaźników uległa poprawie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Wiceprzewodniczącą Rady o 

odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 11 radnych 

Wstrzymało się 6 radnych 

Przeciw był 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/467/2017 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żnin na lata 2018-2030, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie emisji obligacji Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił o zabranie głosu Skarbnika Gminy Panią 

Aleksandrę Szpek. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały ma na celu 

sfinansowanie deficytu budżetu Gminy Żnin w 2017 roku w kwocie 2 100 000,00 zł oraz 

w roku 2018 w kwocie 4 900 000,00 zł w formie obligacji, których terminy wykupu nie ulegają 

zmianie i przypadać będą na lata 2021-2027. Obsługa obligacji w łącznej kwocie 7 000 000,00 

zł następować będzie według warunków cenowych wynikających z umowy organizacji, 

prowadzenia i obsługi emisji obligacji zawartej w dniu 24 października 2017 r. Ponadto 

z uwagi na zmniejszenie planowanego deficytu budżetu na 2017 rok do kwoty 2 479 820,00 zł 
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spowodowane w znacznej części przesunięciem limitów zobowiązań przyjętych w wykazie 

przedsięwzięć do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030 z roku 2017 na rok 2018 

i tym samym zmniejszeniem planowanych wydatków inwestycyjnych w 2017 roku 

na realizację tych przedsięwzięć wskazanych w załączniku do uchwały budżetowej pn. 

„Zadania inwestycyjne w 2017 roku”, postanowiono wskazać w niniejszej uchwale aktualne 

cele emisji związane z finansowaniem inwestycji w roku 2017 oraz w roku 2018. 

Dodała, że wskazanie celów emisji związanych z finasowaniem inwestycji jest obowiązkowe 

w przypadku gdy emitentem obligacji jest jednostka samorządu terytorialnego.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było, wobec tego odczytał projekt uchwały, a następnie poddał projekt 

pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 12 radnych 

Przeciw było 2 radnych 

Wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/468/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie emisji 

obligacji Gminy Żnin, która stanowi załącznik  nr 12 do protokołu.  

 

 

AD PKT 9 - Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin 

na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  omówiła autopoprawki do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok, które przedstawiają się 

następująco: 

3.Dział 700 – dokonano zmniejszenia wydatków bieżących w zakresie gospodarki gruntami i 

nieruchomościami na podstawie wniosku Wydziału Infrastruktury Gospodarki Przestrzennej 

i Inwestycji oraz rezygnacji z zakupu inwestycyjnego wskazanego w zał. nr 4 do niniejszej 

uchwały oraz zwiększono wydatki na remonty w komunalnym zasobie lokalowym gminy 

Żnin zarządzanym przez PUK sp. z o.o. w Żninie ze środków pochodzących z otrzymanych 

odszkodowań oraz z pomocy finansowej od Gminy Witnica, 
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Dział 801 i 854 – zmian dokonano na wniosek dyrektorów placówek oświatowych, dla 

których Gmina Żnin jest organem prowadzącym i polegają na przesunięciu środków 

pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami klasyfikacji budżetowej, urealniono kwoty 

dotacji dla niepublicznych placówek oświaty. Zmiany w zakresie wydatków majątkowych w 

tym dziale przedstawiono w zał. nr 4 do niniejszej uchwały. 

Dział 926 – zmian dokonano na wniosek Dyrektora MOS w Żninie i dotyczą przesunięcia 

środków pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej oraz wprowadzenia środków 

pochodzących z otrzymanych odszkodowań za straty w mieniu gminnym. 

Po dokonanych zmianach budżet Gminy Żnin na 2017 rok wyraża się następującymi kwotami: 

Planowane dochody budżetu                           103 082 822,89 zł,  

w tym: - dochody bieżące                                100 492 614,14 zł, 

           - dochody majątkowe                                2 590 208,75 zł, 

Planowane wydatki budżetu                             113 136 570,89 zł, 

w tym: - wydatki bieżące                           100 006 268,47 zł 

           - wydatki majątkowe                                13 130 302,42 zł, 

Planowany deficyt bez zmian                              10 053 748,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie autopoprawki 

Burmistrza Żnina przedstawione przez Panią Skarbnik. 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 12 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

Przeciw był 1 radny 

 

Rada przyjęła autopoprawki zaproponowane przez Burmistrza Żnina.  

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z naniesionymi 

autopoprawkami, a następnie poddał projekt  pod głosowanie.  

 

 

W głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

Za było 13 radnych 
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Wstrzymało się 5 radnych 

 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/469/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków zamieszczonych w 

budżecie Gminy Żnin na 2017 rok, które nie wygasają z upływem roku  budżetowego ze 

względu na niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 2017 roku oraz określenia 

ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego  w tym wykazie. 

 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  wyjaśniła, że zgodnie z art. 263 ust. 2 ustawy 

o finansach publicznych organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego może ustalić 

wykaz wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego z tym, że dla każdego 

wydatku powinien być określony ostateczny termin dokonania wydatku, nie dłuższy niż 

do 30 czerwca roku następnego. 

Zgodnie z art. 263 ust. 3 ustawy o finansach publicznych w wykazie tym ujmuje się wydatki 

związane z realizacją umów w sprawie zamówienia publicznego. 

Niniejszą uchwałą ustanawia się wykaz wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin 

na 2017 rok, które nie wygasają z upływem roku budżetowego w zakresie: 

 

L.p. Dział Rozdział Paragraf Nazwa zadania Kwota w zł Termin 

realizacji 

    Wydatki bieżące   

1. 900 90015 4300 Zakup usług montażu, 

bieżącego utrzymania i 

demontażu oświetlenia 

świątecznego 

6 765,00 28.02.2018  

    Razem 6 765,00  

    Wydatki majątkowe    

1. 600 60016 6050 Modernizacja ciągu 

komunikacyjnego wraz z 

zagospodarowaniem 

terenu zlokalizowanego 

173 047,22 31.05.2018 
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przy ul Mickiewicza 60 w 

Żninie   

2. 600 60016 6050 Opracowanie 

dokumentacji projektowej 

na przebudowę ul. 

Browarowej w Żninie 

wraz z ciągami pieszo-

rowerowymi z 

włączeniem w ul. 

Aliantów i Mickiewicza w 

Żninie   

4 182,00 31.03.2018 

3. 600 60016 6050 Przebudowa ul. 

Wrzosowej w Żninie wraz 

z chodnikami  

3 343,14  30.04.2018 

4. 600 60016 6050 Przebudowa drogi w 

miejscowości Podgórzyn 

(dz. nr 305, 146/2) 

169 943,10 30.04.2018 

5. 600 60016 6050 Przebudowa ulic Zielnej, 

Cisowej, Świerkowej i 

Sosnowej w Żninie wraz z 

kanalizacją deszczową 

Etap II (Dr. Nr 131012C, 

131104C, 131089C, 

131080C) 

610 000,00 30.04.2018 

6. 630 63095 6050 Opracowanie 

dokumentacji projektowej 

na budowę budynku 

WOPR przy ul. Szkolnej 

12 w Żninie  

67 650,00 15.06.2018 

7. 754 75412 6050 Modernizacja i adaptacja 

pomieszczeń po byłej 

siedzibie PSP przy ul. 

Spokojnej w Żninie na 

siedzibę OSP w Żninie -

Etap II 

748 529,35 31.05.2018 

8. 801 80101 6057 Termomodernizacja 

Szkoły Podstawowej nr 5 

w Żninie  

464 015,24 15.04.2018 

 801 80101 6059 Termomodernizacja 

Szkoły Podstawowej nr 5 

w Żninie  

617 255,08 15.04.2018 

9. 900 90001 6050 Budowa lokalnego 

systemu oczyszczania 

ścieków w miejscowości 

Sulinowo Bekanówka  

30 750,00 31.03.2018 

10. 926 92695 6057 Budowa ogólnodostępnej 

infrastruktury 

rekreacyjnej poprzez 

budowę placów zabaw, 

siłowni zewnętrznej oraz 

32 166,73 31.03.2018 
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Grzybka w Gminie Żnin – 

budowa siłowni 

zewnętrznej na terenie 

MOS w Żninie  

 926 92695 6059 Budowa ogólnodostępnej 

infrastruktury 

rekreacyjnej poprzez 

budowę placów zabaw, 

siłowni zewnętrznej oraz 

Grzybka w Gminie Żnin – 

budowa siłowni 

zewnętrznej na terenie 

MOS w Żninie 

20 386,27 31.03.2018 

11. 926 92695 6057 Budowa ogólnodostępnej 

infrastruktury 

rekreacyjnej poprzez 

budowę placów zabaw, 

siłowni zewnętrznej oraz 

Grzybka w Gminie Żnin – 

budowa placu zabaw oraz 

siłowni zewnętrznej w 

Sarbinowie  

47 945,86 31.03.2018 

 926 92695 6059 Budowa ogólnodostępnej 

infrastruktury 

rekreacyjnej poprzez 

budowę placów zabaw, 

siłowni zewnętrznej oraz 

Grzybka w Gminie Żnin – 

budowa placu zabaw oraz 

siłowni zewnętrznej w 

Sarbinowie  

30 321,50 31.03.2018 

    Razem  3 019 535,49  

    Ogółem 3 026 300,49  

 

 

 
Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Wiceprzewodniczącą Rady 

o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 12 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 



str. 41 
 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/470/2017 w sprawie ustalenia wykazu wydatków 

zamieszczonych w budżecie Gminy Żnin na 2017 rok, które nie wygasają z upływem 

roku  budżetowego ze względu na niezrealizowane kwoty tych wydatków do końca 

2017 roku oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego  

w tym wykazie, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatku rolnego, leśnego 

i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 

i ustalenia wynagrodzenia za inkaso. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -   wyjaśniła, że zgodnie z dyspozycją wynikającą z 

art. 6b ustawy z dnia 15 listopada 1984 roku o podatku rolnym, art. 6 ust. 12 ustawy z dnia 12 

stycznia 1991 roku o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy może zarządzać pobór 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa oraz 

określać inkasentów i wysokość wynagrodzenia za inkaso. Zgodnie z ugruntowanym 

orzecznictwem, wskazanie inkasentów powinno mieć postać konkretnego określenia 

odnoszącego się do zindywidualizowanego podmiotu przez podanie imienia i nazwiska osób 

fizycznych bądź podanie nazwy w przypadku osób prawnych. Ponadto należy szczegółowo 

określić obszar działania inkasenta. W związku z wyborem dnia 21 września 2017 r. na sołtysa 

wsi Uścikowo Pani Bożeny Nojman oraz wyborem dnia 29 listopada 2017 r. na sołtysa wsi 

Sulinowo Pani Aliny Gwit, podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Pytań nie było, wobec tego odczytał projekt uchwały, a następnie poddał projekt 

pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/471/2017 w sprawie zarządzenia poboru podatku 

rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych w drodze inkasa, wyznaczenia 

inkasentów i ustalenia wynagrodzenia za inkaso, która stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu, których przedmiotem są te same lokale użytkowe, położone w Żninie przy ul. 

Potockiego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że przedmiotowa nieruchomość stanowi 

własność Gminy Żnin. Zlokalizowany jest na niej m. in budynek biurowy. Poszczególne 

lokale biurowe zostały oddane w najem lub użyczenie. W dniu 31 grudnia 2017 r. wygasają 

dwie umowy najmu, zawarte z Powiatowym Inspektoratem Nadzoru Budowlanego w Żninie 

i Gminną Spółką Wodną w Żninie. Zawarcie kolejnych umów najmu z tymi samymi 

najemcami, których przedmiotem są te same nieruchomości, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w 

związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

wymaga zgody Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady o odczytanie projektu uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola -  odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych 

Za było 17 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/472/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu, których przedmiotem są te same lokale użytkowe, położone w 

Żninie przy ul. Potockiego, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Związku Miast Polskich. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że uchwałą Nr XII/128/95 Rady Miejskiej w 

Żninie z dnia 9 listopada 1995 roku miasto Żnin przystąpiło do Związku Miast Polskich z 

siedzibą w Poznaniu - najstarszej organizacji samorządowej w Polsce. 

Partycypowanie w Związku Miast Polskich generuje koszty. Wysokości poniesionych składek 

członkowskich w Związku Miast Polskich od 2014 roku były następujące: w 2014 r. 3838,86 

zł; w 2015 r. 4254,30 zł; w 2016 r. 4323,57 zł; w 2017 r. 4362,64 zł. Przystępując do Związku 
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Miast Polskich, miasto Żnin oczekiwało pomocy, która w bezpośredni sposób miałaby wpływ 

na wymierne efekty dla wizerunku Żnina. Po dokonaniu weryfikacji zasadności członkostwa 

miasta Żnina w Związku Miast Polskich stwierdza się, że członkostwo w Związku Miast 

Polskich nie skutkuje otrzymaniem właściwego wsparcia informacyjnego, doradczego, 

szkoleniowego, a także promocyjnego i gospodarczego. Wypowiedzenie członkostwa 

spowoduje zmniejszenie wydatków o wysokość składki członkowskiej w stosunku rocznym 

na 2018 rok o 4451,78 zł. 

Mając powyższe na uwadze, wystąpienie ze związku i podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni 

uzasadnione. 

Dodał, że od 2006 roku do 2017 roku gmina Żnin zapłaciła około 42 tys. zł z tytułu składki. 

Przyjmując średnio składkę w latach 1996 – 2005 w kwocie 2 tys. zł, to dokładając do tej kwoty 

42 tys. zł wychodzi nam, że gmina Żnin wydała do 2017 roku kwotę 62 tys. zł na składki 

członkowskie.  

Następnie przedstawił stanowisko Związku Miast Polskich dotyczące rezygnacji gminy Żnin 

z członkostwa w związku. Stanowi  o tym załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że na skrzynki mailowe 

radnych zostało przesłane pismo ze Związku Miast Polskich, które wpłynęło do Biura Rady 

Miejskiej w Żninie. 

Następnie zapytał czy są pytania do projektu uchwały. 

Radna Maria Błońska – powiedziała, że Związek Miast Polskich oraz Izba Gospodarcza 

Wodociągi Polskie, gdzie członkiem jest nasza spółka WiK uczestniczyli w spotkaniu, którego 

tematem była obrona samorządności gminy, konstytucyjnego prawa głosu w 

kwestionowanych zmian  regulatora taryf z samorządowego na rządowy. Chodzi tutaj o 

nowelizację ustawy o zaopatrzeniu w wodę i odprowadzanie ścieków. Do związku należą 302 

miasta, wśród nich są m.in. Bydgoszcz, Gniezno, Gdańsk, Inowrocław, Kielce, Kołobrzeg, 

Kraków, Lublin, Łódź, Poznań., Toruń, Wągrowiec. Myślę, że te duże miasta są skutecznym 

gwarantem walki o demokrację i samorządność lokalną. To one walczą o nasze wspólne 

sprawy. Prosiłaby zatem, aby to przeanalizować czy ta składka nie jest tego warta. Czy 

wycofując Żnin ze ZMP nie osłabiamy pozycji Żnina. W naszym uzasadnieniu jest zapis, że 

po dokonaniu weryfikacji zasadności członkostwa miasta Żnina w Związku Miast Polskich 

stwierdza się, że członkostwo w Związku Miast Polskich nie skutkuje otrzymaniem 

właściwego wsparcia informacyjnego, doradczego, szkoleniowego, a także promocyjnego i 

gospodarczego. Panie Burmistrzu jak mówi klasyk „do tanga trzeba dwojga”. Zatem jaki Pan 

utrzymywał kontakt z zarządem Związku Miast Polskich? Czy zwracał się Pan do zarządu z 
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konkretnym problemem bądź w celu załatwienia konkretnej sprawy? Czy angażował się Pan 

w prace Związku oraz czy deklarował Pan swój aktywny udział w takowych pracach? 

Najwyższą władzą w Związku jest zgromadzenie ogólne i w ostatnich tych trzech latach 

odbyły się co najmniej trzy zebrania tego zgromadzenia. Z tego co usłyszeliśmy ze Żnina nikt 

nie brał udziału. Myślę, że to bardzo źle. Jeśli Burmistrz nie może to powinien wydelegować 

swojego zastępcę lub innego pracownika i zgłosić głos niezadowolenia. Jeśli nie 

uczestniczyliśmy to w zasadzie nic więcej nie możemy powiedzieć.   

Burmistrz Robert Luchowski –  czy faktycznie jako gmina potrzebujemy wsparcia 

informacyjnego, doradczego, szkoleniowego, a także promocyjnego i gospodarczego to 

można się tu zastanawiać. Może do celów ogólnych ten związek jest potrzebny bo jak to 

mówią w jedności siła. Pytanie czy ZMP może się przyczynić do rozwoju Żnina, to nie jestem 

do tego przekonany. Czas poświęcamy na inne rzeczy i raczej mojej wizyty na takich 

spotkaniach nie należy się spodziewać chyba, że tematyka dotyczyłaby bezpośrednio naszej 

gminy. Kierowałem się głównie tą składką, gdyż podkreślacie Państwo często, żeby tych 

wyjazdów było mniej, by skoncentrować się na pracy na miejscu. Z tej kwoty 62 tys. zł można 

byłoby zrobić coś konkretnego., a tutaj przez te lata konkretów nie widać.  

Radny Lucjan Adamus -   powiedział, że przynależność do ZMP daje naszej gminie nadzieję 

na to, że sprawy ceny wody i ścieków nie będą podejmowane w Warszawie, tylko zostaną w 

rękach samorządów. Dlatego też uważa, że obecność w ZMP naszej gminy jest bardzo ważna. 

Uważa, ze ta składka w wysokości nieco ponad 4 tys. zł rocznie to nie jest wysoka składka.  

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że poza ZMP są również konwenty 

Burmistrzów, gdzie podejmowane są takie właśnie sprawy. Dodał, że wyjście gminy Żnin ze 

ZMP absolutnie nie skutkuje wyjściem z  Izby Gospodarczej „Wodociągi Polskie”.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań odczytał projekt,  a 

następnie poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

Za było 9 radnych 

Przeciw było 5 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/473/2017 w sprawie wystąpienia ze Związku Miast 

Polskich, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy Rady Miejskiej 

w Żninie na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, że ramowy plan pracy Rady 

Miejskiej w Żninie został opracowany w oparciu o propozycje tematów i zagadnień 

zgłoszonych przez stałe Komisje Rady i Burmistrza Żnina. W planie pracy zostały określone 

tylko podstawowe tematy. W każdym czasie Przewodniczący Rady może dokonać zmiany 

terminu i uzupełnień w tematyce sesji. 

Następnie wobec braku pytań odczytał projekt i poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/474/2017 w sprawie przyjęcia ramowego planu pracy 

Rady Miejskiej w Żninie na 2018 rok, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 2018 rok stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, że stałe Komisje przedkładają Radzie 

Miejskiej plany pracy. Opracowane plany pracy umożliwiają sprawne działanie, wcześniejsze 

i bardziej wnikliwe przygotowanie materiałów, jednocześnie nie stanowią zamkniętego 

katalogu spraw, nad którymi pracować będą Komisje. 

Następnie wobec braku pytań odczytał projekt i poddał go pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXIX/475/2017 w sprawie zatwierdzenia planów pracy na 

2018 rok stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie, która stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

AD PKT 16 - Podjęcie apelu w sprawie utrzymania jednomandatowych okręgów 

wyborczych w wyborach do rad gmin niebędących miastami na prawach powiatu. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – przypomniał, że jest to apel na wniosek Klubu 

„Forum Samorządowe Pałuki”. Wobec braku pytań poddał pod głosowanie przyjęcie apelu. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

Za było 9 radnych 

Przeciw było 2 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada przyjęła apel w sprawie utrzymania jednomandatowych okręgów wyborczych 

w wyborach do rad gmin niebędących miastami na prawach powiatu, która stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 

 

AD PKT 17 - Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich 

sesjach. 

  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – odpowiedział, że udzieli pisemnych odpowiedzi na złożone 

interpelacje radnych. 

 

AD PKT 18 - Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił o wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Piotr 

Tomaszewski -  poprosił Burmistrza, aby skierował apel do Komendanta Powiatowego 

Policji iw Żninie o przeprowadzenie częstszych patroli w parku Miejskim w Żninie. 

Burmistrz Robert Luchowski – taki apel oczywiście skieruję do Pana Komendanta. Są 

również kierowane apele by sprawdzano czym mieszkańcy palą w piecach.  

Następnie skierował prośbę do mieszkańców ul. Mickiewicza w Żninie, otóż przy ul. 

Mickiewicza 22 został oddany do użytku parking i pozwoliłem sobie zaprosić do korzystania 

z niego  parkujących na chodniku przy bloku na ul. Mickiewicza. Wystosowałem tę prośbę w 

formie pisemnej.  Jest duży, nowy parking, wiec można tama parkować bez przeszkód.  

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – w imieniu 

Rady Osiedla nr 4 oraz własnym podziękował za wykonane inwestycje na obszarze osiedla. 
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Panu Burmistrzowi, Dyrektorowi Wydziału Infrastruktury, Gospodarki Przestrzennej i 

Inwestycji Panu Pawłowi Piechowiakowi oraz kierownikowi Biura Rady Miejskiej Panu 

Łukaszowi Lisieckiemu, który pilotował niektóre sprawy. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że na jego ręce wpłynęło pismo 

od radnej Elżbiety Gogoli, które dotyczy rozwiązania klubu „Razem z Forum i PiS dla Gminy” 

i  powstania nowego Klub Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” w składzie: Przewodnicząca 

Klubu: Elżbieta Gogola, członkowie: Leszek Kowalski, Marek Zieliński. 

Następnie poinformował o zaproszeniu od Dyrektora Szkoły ZPS Nr 1 w Żninie na obchody 

99 – rocznicy Powstania Wielkopolskiego, które odbędą się w dniu 11 stycznia 2018 r. 

Następnie poruszył problem parkomatów w przypadku ich awarii. Pojawia się wówczas 

problem z nabyciem biletu parkingowego.  

Ponadto poinformował, że swoją pracę zakończyła komisja doraźna dotycząca rozpatrywania 

wniosków o nadanie tytułu Zasłużony dla Gminy Żnin” oraz „Honorowy Obywatel Gminy 

Żnin”, której przewodniczyła radna Lidia Cieślewicz. Proszę zatem o przedstawienie mi 

informacji o zakończonych pracach i mam nadzieję, ze w miesiącu styczniu będziemy 

procedować to co komisja wypracowała.  

Zwrócił się także o czynny udział w obchodach 250 urodzin i 180 rocznicy śmierci Jędrzeja 

Śniadeckiego, które odbędą się w  2018 roku.  

Następnie odniósł się do sprawy nazewnictwa dwóch naszych instytucji, a mianowicie 

biblioteki oraz  kolejki. Otóż w swojej nazwie zawierają one słowo „powiatowa” W przypadku 

kolejki w artykule prasowym można przeczytać, że ze strony powiatu jest przygotowana 

kwota 100 tys. zł na jej działalność, ale pod warunkiem, że zostanie uruchomiony peron nad 

Małym Jeziorem Żnińskim. Wydaje się to trochę dziwne.  Jeśli nie byłoby dofinansowania to 

należałoby pomyśleć do zmiany nazwy i przywrócenia jej pierwotnej nazwy „Żnińska Kolej 

Dojazdowa” Dotyczy to również biblioteki, gdzie powiat symbolicznie dofinansowuje tę 

instytucję. Jest to zaledwie 7% budżetu Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Żninie.  

Zwrócił również uwagę na fakt, iż gmina Żnin ze swojej strony bierze udział i partycypuje w 

kosztach inwestycji należących do Powiatu.   

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Spraw Samorządowych 

Włodzimierz Oźminkowski – odnośnie awarii parkomatów powiedział, ze w innych 

miastach jest tak, że na parkomatach znajduje się nr telefonu i wówczas można zadzwonić i 

zgłosić ten problem.  U nas również taki nr telefonu się znajduje.  

 

, 
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AD PKT 19 – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek- stwierdził, że został wyczerpany porządek obrad 

XXXIX sesji Rady Miejskiej w Żninie. Podziękował Paniom i Panom Radnym, Burmistrzowi, 

pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz wszystkim obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godz. zamknął XXXIX sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.    

 

 

Protokolant:   

Łukasz Lisiecki  

Główny Specjalista   

         

                           Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                 w Żninie   

                 

     Grzegorz Koziełek  


